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عيسي عباسي عضو شوراي شهر بندرعباس :
مردم قربانيان اصلي اختلاف افكني ها 

در شورا هستند
در فولاد هرمزگان صورت گرفت 

اهدای ۵۰۰۰ نهال
 با شعار هر فولادی یک نهال

به همت سازمان فضای سبز بندرعباس ؛ 
آرامستان بندرعباس درختكاری شد 
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 گروه خبر //  عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس گفت: امیدوارم با همکاری کمیسیون کشاورزی بتوانیم 
 دو طرح پیشنهادی در خصوص توسعه فرآوری آبزیان را به مرحله تصویب برسانیم و برای توسعه هرمزگان و

 بهره مندی در زمینه درآمد ارزش و توسعه اشتغال گام اساسی برداریم. 
   احمد مرادی افزود: همواره مقام معظم رهبری بر تکیه به اقتصاد دریا محور تأکید ویژه داشــته و مســئولان را به ورود 
و حمایــت از طرح های بهره وری در این راســتا هدایت کرده اند.وی با بیان اینکه هرمزگان با دارا بودن نوار ســاحلی 
طولانی و حضور در موقعیت مهم خلیج فارس و دریای عمان پتانســیل لازم برای بهــره مندی از اقتصاد دریامحور را 
داراســت، خاطرنشان کرد: یکی از این موارد پرورش میگو و اســتفاده از آن در زمینه صادرات و درآمدزایی ارزش برای 

کشور، ایجاد اشتغال و رونق مناطق کم برخوردار است.مرادی با اشاره به اینکه در این راستا با همکاری جهاد دانشگاهی 
هرمزگان دو طرح مهم پیشــنهادی به کمیسیون های تخصصی مجلس ارائه کردیم، عنوان کرد: در بین فعالیت های زنجیره 
 تولیدات آبزیان در بخش تولید خوراک آبزیان بر اساس نوع گونه و تراکم و سیستم های تولیدی بین ۵۰ تا ۷۰ درصد از 
هزینه های اصلی تولیدات آبزیان را تشکیل می دهند که در واقع عمده ترین هزینه جاری مزارع آبزیان را تشکیل می دهند.
 وی ادامه داد: در حال حاضر تعدادی زیادی کارخانجات تولید خوراک آبزیان در کشور مشغول فعالیت هستند که بر اساس 
فرمول نویسان هر کارخانه مشغول فعالیت هستند، اما تاکنون تحقیق جدید در خصوص استفاده از مواد با کیفیت بهتر پرمیکس 

و مواد جدید پروبیوتیک در خوراک آبزیان و فرمولاسیون جدید را تشکیل می دهد.

انفجار مرگ های 
کرونایی در هرمزگان
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با پیگیری استاندار هرمزگان ؛

100 سند مالکیتی در محلات شهر بندرعباس صادر شد

  استاندار هرمزگان خبر داد

اختصاص۳۰ هزار میلیارد 
 برای محرومیت زدایی 

در بشاگرد 

نوبت اول  فراخوان مناقصه عمومی  یک  مرحله ای

گانی - شرکت آب  و فاضلاب استان هرمزگان   روابط عمومی و آموزش هم

شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد  مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( 
به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .موضوع مناقصه : بازسازی مخزن و اصلاح ایستگاه پمپاژ سد خالصی و تکمیل ایستگاه پمپاژ کوو ه ای جزیره 

قشم . مبلغ برآورد اولیه : 25.036.341.817 ریال )بیست و پنج میلیارد وسی و شش میلیون و سیصد و چهل و یک هزار و هشتصد و هفده ریال (
  ) اعتبار پروژه فوق  از طریق اسناد اعتباری اوراق مشارکت و اسناد خزانه اسلامی  تامین میگردد (

مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار : 1.252.000.000 ریال ) یک میلیارد و دویست و پنجاه و دو میلیون  ریال (.
رتبه و رشته مورد نظر : دارای رتبه 5 رشته آب یا تاسیسات . مبلغ خرید اسناد : 5/000/000 ریال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانک صادرات 

شعبه گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه . مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 14 تاریخ 1400/12/14 تا ساعت 14 تاریخ 1400/12/24
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14 مورخ 1401/01/21
زمان بازگشایی پاکت ها :  ساعت 10  مورخ 1401/01/24

محل بازگشایی : سالن کنفرانس شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی پیشنهادها 
آزاد است . امتیاز کیفی لازم : پیشنهادات واصله پس از ارزیابی کیفی مناقصه گران و احراز حداقل امتیاز لازم )70 %( بازگشایی خواهد گردید .

پیشنهاد دهندگان موظف می باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir دریافت و با توجه به مندرجات اسناد 
مناقصه مدارک لازم شامل پاکات الف ، ب و ج تهیه و به صورت فایلهای pdf در سامانه فوق درج نمایند .

سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است .  اطــلاعات تمـاس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه 
پاکت های الف و ارزیابی کیفی آدرس : بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بیمارستان شریعتی – شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان   ) امور قراردادها (   تلفن 87-

86-33350582 سایت اینترنتی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشانیWWW.Abfa Hormozgan.com  :  اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل 
عضویت در سامانه : مرکز تماس تهران :27313131  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768 .

شناسه آگهی : 1285265

نوبت اول تجدید فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای

گانی - شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان روابط عمومی و آموزش هم

شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه 
مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 
جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . موضوع مناقصه : عملیات اجرایی تکمیل خط انتقال آبرسانی از مخزن روستای برکه دکا به روستای عمانی شهرستان پارسیان. 

مبلغ برآورد اولیه : 13/361/396/549 ریال ) سیزده میلیارد و سیصد و شصت و یک میلیون و سیصد و نود و شش هزار و پانصد و چهل و نه ریال (
  ) اعتبار پروژه فوق از طریق اسناد اعتباری اوراق مشارکت و اسناد خزانه اسلامی تامین میگردد (

مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار :669/000/000 ریال )ششصد و شصت و نه میلیون ریال ( .
رتبه و رشته مورد نظر : 5 آب . مبلغ خرید اسناد : 5/000/000 ریال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانک صادرات شعبه گلشهر جهت فروش اسناد 

مناقصه . مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 14 تاریخ 1400/12/18 ساعت 14 تاریخ 1400/12/24
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14 مورخ 1401/01/21  

زمان بازگشایی پاکت ها :  ساعت 10  مورخ 1401/01/24
محل بازگشایی : سالن کنفرانس شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی پیشنهادها 

آزاد است . امتیاز کیفی لازم : پیشنهادات واصله پس از ارزیابی کیفی مناقصه گران و احراز حداقل امتیاز لازم )65( بازگشایی خواهد گردید .
پیشنهاد دهندگان موظف می باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir دریافت و با توجه به مندرجات اسناد 

مناقصه مدارک لازم شامل پاکات الف ، ب و ج تهیه و به صورت فایلهای pdf در سامانه فوق درج نمایند . 
سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است .  اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت 

های الف و ارزیابی کیفی آدرس : بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بیمارستان شریعتی – شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان  ) امور قراردادها (  
 تلفن 87-86-33350582 سایت اینترنتی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشانیWWW.Abfa Hormozgan.com  :  اطلاعات سامانه ستاد جهت 

انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس تهران : 1456
شناسه آگهی : 1287872

کم آبی دیگر شعار نیست

کم آبی دیگر شعار نیست

مدیرکل دامپزشکی استان خبر داد

آغاز طرح ملی تشدید نظارت های 
بهداشتی و شرعی دامپزشکی 

در هرمزگان

میلاد با سعادت 
امام سجاد )ع( 

مبارک 
آبا بتن ساحل                    

تولید و عرضه بتن آماده
دفترمرکزی :32212828 -32212929

کارخانه :32561030-31
آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده  به میدان شهدا 

نبش خیابان دانش ساختمان  بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

ریا
/ د

عی
زار

ن 
امی

س: 
عک

احمد مرادی عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس عنوان کرد 

توسعه اقتصاد  دریا محور 
نیازمند نگاه جدی کمیسیون کشاورزی مجلس

صفحه 8 را بخوانید

ادامه در صفحه 2

  امیدوارم با همکاری کمیسیون کشاورزی بتوانیم دو طرح پیشنهادی در خصوص توسعه فرآوری آبزیان 
را به مرحله تصویب برسانیم



مدیر عامل شرکت گاز هرمزگان خبر داد 
انجام عملیات اتصال ایستگاه فیلتراسیون گاز  

در غرب بندرعباس 
   گروه خبر // مدیر عامل شرکت گاز هرمزگان از عملیات 
اتصال ایستگاه فیلتراسیون خط لوله ۳۰ اینچ غرب بندرعباس 
با مدیریت توزیع گاز به صنایع مهم در این محدوده، خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، فواد حمزوی، مدیر عامل شــرکت 
گاز اســتان هرمزگان در خصوص عملیات اتصال ایســتگاه 
فیلتراسیون گاز  در غرب بندرعباس افزود:  خط لوله  انتقال 
گاز ۳۰ اینچ غرب بندرعباس در ســال ۱۳۹۵ در سرویس 
قرار گرفته و گاز صنایع مهم و استراتژیک از جمله پالایشگاه 
میعانات گازی ستاره خلیج فارس، پالایشگاه نفت بندرعباس، 
 فولاد هرمــزگان، فولاد صبــا، فــولاد کاوه جنوب کیش، 
نیروگاه های بخار بندرعباس، هنگام و هرمز و بخشی از  گاز 
مورد نیاز جزیره قشم از  این خط تامین می شود.وی افزود: با 
توجه به این که ایستگاه فیلتراسیون این خط لوله گاز نزدیک 
به یک ســال است که ساخته شده ولی باتوجه به عدم امکان 
محدودیت مصــرف گاز این صنایع به دلایل مختلف، تاکنون 
امکان و شــرایط در سرویس قرار دادن این ایستگاه  نبود که 
جهت در مدار قرارگرفتن این ایســتگاه به منظور تامین گاز 
تمیز، ایمن و پایدار پالایشگاه ها، صنایع و نیروگاه های مهم 
غرب شهر بندرعباس، بررسی های کارشناسی متعدد و تدوین 
سناریوهای مختلف مورد نیاز انجام و با برنامه ریزی پیچیده 
صورت گرفته در زمان عملیات اتصال این ایستگاه، پالایش 
 گاز ســرخون تولید گاز خود را به حداکثر ممکن رســاند تا 
 در حیــن انجــام این عملیــات، خللی در تامین ســوخت 
پالایشگاه ها، صنایع و نیروگاه های مهم که نقشی پررنگی در 
زمینه تامین ســبد انژری استان، کشور و هم چنین تولید ملی 
را دارند، ایجاد نشود.حمزوی عنوان کرد:  عملیات اتصال این 
ایستگاه کنترل فشار گاز به خط هفتم سراسری در اسفند ماه 
 سال جاری و  با تلاش  ۷۲ ساعته شرکت مهندسی و توسعه گاز، 
منطقه شــش عملیات انتقال گاز و با همکاری صنایع متاثر و 
تلاش همکارانم در شــرکت گاز استان هرمزگان با موفقیت 

انجام شد.

راه اندازی مجموعه تفریحی، ورزشی و درمانی 
ویژه معلولان در هرمزگان 

  گروه خبر // مجموعه تفریحی، ورزشــی و درمانی ویژه 
معلولان در استان هرمزگان با کمک و حمایت مهندس مهدی 
 دوستی استاندار هرمزگان، توسط خیریه بهشت امام رضا)ع( 
راه اندازی خواهد شــد.به گزارش خبرنگار دریا ، یوســف 
اصلانی مدیر و مؤســس خیریه بهشــت امــام رضا )ع( در 
این خصوص، بیان داشــت: این مجموعه تفریحی، ورزشــی 
و درمانــی؛ شــامل دندانپزشــکی، آب درمانی، شــنوایی 
ســنجی، بینایی ســنجی، فیزیوتراپی، کار درمانی، اســتخر 
و بدنســازی اســت و ظرفیت ایجاد اشــتغال بــرای ۱۰۰ 
نفــر را دارد. وی افــزود: این مجموعه بــا کمک و حمایت 
 مهندس مهدی دوســتی اســتاندار هرمــزگان در خصوص 
تامیــن منابع مالی و تخصیص زمین آن، ایجاد خواهد شــد. 
گفتنی اســت، اســتاندار هرمزگان چندی پیش از مجمومه 
تفریحی، ورزشــی و درمانی خیریه بهشــت امام رضا)ع( در 

تهران بازدید کرده بود.

خبر

خبری
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سرمقاله

  درحالی روز یکشنبه آمار فوت هفت نفر در هرمزگان بدلیل کرونا 
در طی ۲4 ساعت اعلام شــد که در هفته های اخیر شاهد افزایش 
مبتلایان و فوتی ها بوده ایم و از آن طرف اقدام اثرگذار پیشــگیرانه 
در این حوزه صورت نگرفته است.متاسفانه بازدیدها و نظارت های 
گذشته هم دیده نمی شود و حتی صنوف مختلف هم کمتر از ماسک 
اســتفاده می کنند وبه همین دلیل در بازارها و... هم فروشــندگان و 
 هم خریداران را بدون ماســک می توان مشاهده کرد که گویا تصور 
می کنند شرایط کاملا عادی است و کرونا وجود ندارد. این درحالیست 
که اعلام شده است سویه امیکرون بسیار مسری است و به همین دلیل 
آمــار مبتلایان و فوتی ها نیز افزایش چنــد برابری را در چند هفته 
گذشته داشته است. این شــرایط را در حالی می بینیم که مراسمات 
 و دورهمی ها به میزان چشــمگیری افزایش یافته است و سواحل و 
پارک ها وبازارها و... مملو از جمعیت شده و مسئولان شرایط پذیرایی 
از میهمان و مســافران نوروزی را فراهم می کنند ودغدغه شان این 
موضوع است. اواخر هفته ها در هرمزگان مسافران زیادی را می بینیم 
که بدون رعایت دستورالعمل های بهداشتی و ماسک وارد شهر و استان 
شده و در بازارها تردد داشته و در پارک ها و سواحل اسکان می یابند 
و مانند سال های قبل از شیوع کرونا، بدون ماسک و.... هستند و انگار 
کرونا وجود ندارد. مراســمات عروسی و... نیز بدون توجه به موازین 
بهداشتی و فاصله گذاری ها و... که روزبه روز در حال افزایش است و 
همین موضوع نیز باعث انفجار کرونایی شده است و در این مراسمات، 
 تعدادی زیادی به امیکرون مبتلا می شــوند وبرخی نیز جان شــان 
 را از دســت مــی دهنــد. مراکز بهداشــتی و درمانــی، مطب ها، 
آزمایشــگاه ها و... مملو از بیمارانی است که برای دریافت خدمات 
درمانی و... مراجعه کرده اند وهمین شــلوغی ها در این مراکز باعث 
افزایش و تشــدید بیماری ها شده است. متاســفانه همچنان فشار 
مضاعفی بر کادر بهداشت ودرمان اســتان با توجه به کمبود نیروی 
انســانی، تجهیزات و... وارد می شود و برخی ها هنوز این کمبودها 
را باور ندارند. مسئولان تلاشی برای رفع کمبودها ندارند و مردم هم 
بی توجه به شرایط کرونایی به گشت و گذار و برگزاری مراسمات و 
دورهمی ها و... مشغول هستند و همین وضعیت باعث شده است که 
روز به روز بر تعداد فوتی ها و مبتلایان افزوده شود. نیاز است میزان 
نظارت ها نیز افزایش یابد وبا برگزارکنندگان مراسمات بدون توجه به 
رعایت پروتکل های بهداشتی و... برخورد شود و از برگزاری اینگونه 
مراســمات جلوگیری به عمل آید. فرمانداران، بخشداران، دهیاران، 
شوراها و... بایستی تدابیر لازم را در این حوزه بیندیشند تا از میزان 
مبتلایان و فوتی ها بدلیل این بیماری ویروســی کاسته شود. شرایط 
موجود رضایتبخش نیســت و از اواخر هفته آینده نیز که میلیون ها 
مســافر نوروزی وارد استان می شوند، به مراتب شرایط سخت تری 
را خواهیم داشــت و نیاز است که تدابیر لازم را در این حوزه داشته 
باشــیم تا از افزایش چند برابری مبتلایان و فوتی های کرونایی در 
 این ایام و بعد از تعطیلات نوروزی جلوگیری شــود و مردم اســتان 
قربانی سهل انگاری مسئولان در اتخاذ تدابیر پیشگیرانه در این حوزه 

نشوند .
    علی زارعی

انفجار مرگ های کرونایی در هرمزگان

 گروه خبر //  اســتاندار هرمزگان از 
تصویب بیش از ۳۰ هزار میلیارد ریال 
 اعتبار در ســال آینده برای شروع و 
 یــا تکمیل پــروژه هــای عمرانی و 
محرومیت زدایی در شهرستان بشاگرد 

خبر داد. 
  مهدی دوستی در مراسم تجلیل از فعالان 
عرصه احســان و نیکوکاری که به همت 
بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان امام )ره( 
و استانداری هرمزگان در تالار شهید آوینی 

برگزار شــد، ضمن تبریــک اعیاد مبارک 
شعبانیه، ادامه داد: این حجم از بودجه برای 
 نخســتین بار به این شهرستان اختصاص 
می یابد و اعتبار مصوب در برخی حوزه ها 
به اندازه ردیف بودجه کشــوری در همان 
حوزه است.وی با بیان اینکه انقلاب اسلامی 
طی 4۳ سال گذشته دستاوردهای بزرگی 
داشته، تصریح کرد: عدم تببین و بازگویی این 
اقدامات بزرگ اجحاف در حق انقلاب است 
و چــه در ر زمان رهبری امام خمینی )ره( 

بنیانگذار فقید انقلاب اسلامی و چه اکنون که 
زعامت انقلاب بر عهده رهبر معظم انقلاب 
است، انقلاب اسلامی از بحران های بزرگی 
عبور کرده و به لطف خداوند رفاه نسبی در 
جامعه وجود دارد.استاندار هرمزگان پیاده 
روی اربعین، برگــزاری اعتکاف و دیگر 
مناسب های ملی و مذهبی را از ثمره های 
فرهنگی انقلاب اسلامی برشمرد و اضافه 
کرد: انقلاب ما بسیار مقدس است، چرا که 
برگرفته از فرهنگ عاشــورا و کربلا است.

دوستی با اشاره به سقوط چند ساعته برخی 
از شهرهای مهم اوکراین و همسنجی آن با 
اتفاقاتی که در دفاع مقدس رخ داد، گفت: 
جوانانی با تفکر جهادی و با دســت خالی 
و اسلحه سبک توانستند در مقابل دشمن تا 
دندان مسلح که بسیاری از کشورهای منطقه 
و دولت های شرق و غرب حامی آن بودند، 
۳4 روز در خرمشهر مقاومت کنند و پیروز 
این میدان رزم نابرابر شوند.به گزارش ایرنا، 
استاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: نمونه این 

مقاومت و کارهای بزرگ جهادی همچنان 
تداوم دارد و جوانان عزیز و نســل سوم و 
چهارم انقلاب، صدهــا کیلومتر دورتر از 
مرزها برای دفاع از حرم اهل بیت )علیهم 
الســلام( می جنگند و مقاومت می کنند که 

همگی برگرفته از فرهنگ عاشورا است.

  استاندار هرمزگان خبر داد

اختصاص۳۰ هزار میلیارد برای محرومیت زدایی در بشاگرد 

پشت پرده سیاست 

  
برجام و ماجرای درخواست تضمینی روسیه و چین 

در حســاس ترین روزهای مذاکرات بازگشــت آمریکا به برجام، روســیه و 
چین به عنــوان دو عضو از گروه ۱+4 از ایالات متحده خواســته اند که بابت 
تحریم نکردن ایران در پی همکاری های اقتصادی با روســیه در دوران جنگ 
اوکراین، تضمین کتبی دهد. این درخواست با این هدف مطرح شده است که اگر 
تحریم های هسته ای ایران از ســوی آمریکا برداشته شود و ایران نیز تعهدات 
برجامی خــود را بار دیگر اجرا کند، تهران به دلیل همکاری با شــرکت های 
 روسی، مجدد تحریم نشود. بی تردید، روسیه و چین، همچون اتحادیه اروپا، به 
ظرفیت های اقتصادی ایران شامل انواع کالاهای صادراتی و بازار پر کشش 8۵ 
میلیون نفری آن چشــم دوخته اند. از این رو، هرگونه خدشه مجدد به تجارت 
خارجی ایران از جانب آمریکا، بار دیگر، به شرکای تجاری ایران نظیر روسیه، 
چیــن و اروپا لطمه وارد می کند. از آن جا که آمریکا و اروپا، عزم خود را جزم 
کرده اند که روســیه را به دلیل جنگ اوکراین در انــزوای اقتصادی قرار دهند، 
قابل پیش بینی اســت که غرب، ایران را تحت فشار قرار دهد تا همکاری های 
 اقتصادی و نظامی خود با روســیه را قطع کند یا این بار و در صورت تصویب 
تحریم های ثانویه علیه روسیه ، تحریم های جدیدی را علیه ایران به کار بندد. در 
 این میان، به نظر می رسد روسیه یا چین، ابزار مهمی برای واداشتن واشنگتن به ارائه 
 تضمین های کتبی نداشته باشند. به عبارت دیگر، اگر آمریکایی ها اعلام کنند که کلیه 
تحریم های هسته ای ایران را برمی دارند و شرکت های اروپایی وارد بازار ایران 
شوند، روسیه و چین به لحاظ حقوقی نمی توانند مانع شوند مگر این که این بار، 
این دو کشــور برجام را ترک کنند.در این صورت، تصمیم گیرنده نهایی، ایران 
خواهد بود که در ازای پیشــنهاد رفع تحریم های آمریکا، تعهدات برجامی خود 
را انجام دهد یا از درخواست های روسیه و چین برای دریافت تضمین کتبی از 
واشنگتن حمایت کند؛ تصمیمی که می تواند احتمال بازگشت آمریکا به برجام و 
رفع تحریم های هسته ای را از بین ببرد یا به تعویق اندازد. این موضوع از آن نظر 
اهمیت دارد که ایران باید تصمیم بگیرد به قیمت دلخوری روسیه و چین، با آمریکا 
و اروپا همراه شود یا به امید اخذ امتیازات بیشتر از غرب، منتظر بماند. شایان ذکر 
است آمریکا به گونه ای رفتار کرده است که اکنون می توان با قاطعیت گفت پس 
از بازگشت جمهوری خواهان به قدرت، این کشور مجدد از برجام خارج خواهد 
شد. به عبارت دیگر، عمر هرگونه توافق احتمالی با آمریکا، چند سال بیشتر نخواهد 
بود. در این شرایط، مخالفت ایران با درخواست روسیه و چین، به امید دستیابی 
به توافقی که عمر آن شــاید از سه سال بیشتر نباشد، شاید در تعارض با منافع 
میان مدت ایران قلمداد شود؛ مگر این که آمریکایی ها به نحوی، بر بی اعتمادی 
شدید جمهوری اسلامی به قول و قرارهای واشنگتن غلبه کنند. این بی اعتمادی 
از آن نظر حائز اهمیت است که جمهوری اسلامی، هنوز رفتار دولت جورج دبلیو 
 بوش در قرار دادن نام ایران در فهرســت کشــورهای »محور شرارت« پس از 
کمک های فراوان تهران در سرنگونی حکومت طالبان در سال ۲۰۰۱ در افغانستان 
 را فراموش نکرده اســت. اکنون نیز این ســوال مطرح است که آیا پس از رفع 
نگرانی های غرب از تهدیدات ناشی از حمله روسیه به اوکراین، ایران بار دیگر، 

با تجربه تلخ افغانستان و محور شرارت مواجه خواهد شد؟

رهبری اصلاحات به دنبال تغییر از »فرد« به »ساختار«
درایتی:خاتمی به دنبال این اســت که با استفاده از راهنمایی ها و نفوذ اجتماعی 
رهبــری جریان اصلاحات را از »فرد« بــه »جمع« منتقل کند .  لیدری جریان 
 اصلاحات در پســا انتخابات یکــی از مهم ترین چالش هــای مهم اردوگاه 
اصلاح طلبی به حســاب می آید. موضوعی که تحرک اصلاح طلبی به آن گره 
خورد و هر از چندگاهی نیز از چهره هایی همانند روحانی یا سید حسن خمینی 
به عنوان رهبر آینده این جریان  نام برده می شود. در این بین سید محمد خاتمی 
رئیس دولت اصلاحات که در اردوگاه اصلاح طلبی ریش سفید کرده است، در 
محافل سیاسی به عنوان رهبر اصلاحات از او یاد می شود؛ خاتمی که این روزها  
به ندرت در عرصه سیاست خبری از او به گوش می رسد.چند روز قبل بود که 
از رضا خاتمی  نقل قولی با این مضمون  منتشر شد که رئیس دولت اصلاحات 
تمایلی به ورود دوباره در عرصه های اجرایی کار سیاســی ندارد و همین اظهار 
نظر باعث شد برخی این سخن را به معنی ناامیدی خاتمی از اصلاح طلبی اعلام 
کنند.  کمی بعد اما محمود صادقی نماینده اصلاح طلب مجلس دهم، از توصیه های 
خاتمی به اصلاح طلبان سخن گفت. به گزارش فردا توصیه خاتمی به گفته محمود 
صادقی این بوده که چند حزب گسترده تر و فراگیرتر با احزاب کوچک تر ادغام 
شوند. تشکیلات جبهه اصلاحات نیز در شهرستان ها و استان ها فعال تر شود. در 
جدیدترین اظهار نظر نیز مصطفی درایتی، فعال سیاســی اصلاح طلب،  از ابعاد 
جدیدتری از توصیه های خاتمی به احزاب اصلاح طلبی پرده برداشت و دراین 
باره اظهار کرد :» خاتمی اگر بداند در جایی حضور او برای انســجام با هدایت 
این جریان لازم است، از راهنمایی و نفوذ اجتماعی خود استفاده خواهد کرد اما 
تلاش او این است که اگر اعتباری وجود دارد آن را به ساختار جمعی منتقل کند 
که هم دوام بیشتری داشته و هم آسیب کمتری خواهد داشت.« وی تغییر رهبری 
اصلاحات از »فرد« به »ســاختار« را دغدغه این روزهای خاتمی اعلام کرد و 
گفت :» تا به حال چند برنامه مثل شورای عالی اصلاح طلبان و جبهه اصلاحات 
ایران ایجاد شده و این برنامه ها برای این بود تا رهبری از »فرد« به »ساختار« 
تبدیل شود. این مســئله باید به مرور محقق شود و آقای خاتمی دارد نقشی را 
ایفا می کند تا رهبری جریان اصلاحات به حالت ساختاری تبدیل شود.« درایتی 
همچنین تاکید کرد :» ایستایی در وضعیت موجود امکان پذیر نیست و حرکت رو 
به جلو بدون   اصلاحات عمیق ساختاری و مطابق خواست و مطالبات مردم که 
کشــور را با حلقه محدود به طرف آینده بهتر هدایت کنیم، وجود ندارد.«  همان 
طور که جلالی زاده فعال سیاسی نیز به آن تصریح کرده، این اظهار نظر صادقی 
و درایتی در کنار آن چه که برادر رئیس دولت اصلاحات گفته بود، نشانگر این 
است که خاتمی تمایل چندانی به ورود اجرایی به میدان سیاست ندارد و تمرکز 
خود را بر تئوری پردازی در این حوزه قرار داده اســت. جلالی زاده دراین باره 
مــی گوید:» آقای خاتمی علاقه ای به این ندارد که به کارهای اجرایی ورود کند 
امــا او از نظر تئوری پردازی، ارائه راهکار و بیان مطالب و نظرات خود می تواند 
نقش داشته باشد. شاید آقای خاتمی به این نتیجه رسیده باشد که اصلاحات دیگر 
جوابگو نیست و با این روش ها نمی توان به هدف رسید. هرچند که اصلاح طلبان 

هرگز نمی خواهند از صحنه خارج شوند.« 

گروه خبــر // مدیرکل دامپزشــکی 
استان هرمزگان گفت: اجرای طرح ملی 
تشدید نظارت های بهداشتی و شرعی 
دامپزشکی در ایام پایانی سال، نوروز و 
ماه مبارک رمضان از پانزدهم اسفند ماه 

در استان هرمزگان شروع شده است.
  به گزارش خبرنگار روزنامه دریا؛ محمد 
جانباز در نشست خبری با اصحاب رسانه 
با بیان این مطلب افزود: به دلیل اینکه امسال 
ماه مبارک رمضان بــه عید نوروز متصل 

شده است طرح نظارت بهداشتی و شرعی 
امسال با حساسیت و شدت بیشتری انجام 
خواهد شد. جانباز اظهار داشت: این طرح 
از پانزدهم اســفند ماه آغاز شده است و تا 
پانزدهم اردیبهشت ماه ســال آینده ادامه 
خواهد داشــت. جانباز عنوان کرد: در این 
طرح ۲۹ اکیپ ثابت و ســیار شــامل ۱۶ 
اکیپ سیار و سیزده اکیپ ثابت کار نظارت 
بر نحوه تولید، توزیع و نگهداری مواد خام 
دامی، طیور و آبزیان نظارت خواهند کرد. 
وی ادامه داد: در این طرح ۵۵ ناظر شامل 
۳۹ دامپزشک و ناظر بهداشتی و ۱۶ ناظر 
شــرعی کار نظارت را بر عهــده دارند تا 
بتوانیم نظارت خوبی بر بازار داشــته و در 
این ایام مشکلی از لحاظ تامین و بهداشتی 
 بودن مواد خام نداشته باشیم. جانباز خاطر

 نشــان کرد: مراکــزی ماننــد قصابی ها، 

مرغ فروشــی هــا، ماهی فروشــی ها، 
رستوران ها، کشــتارگاه ها و مکان هایی 
که فرآورده های خــام دامی در آنها توزیع 
می شود تحت نظارت بازرسان سازمان قرار 
خواهد گرفت. وی عنوان کرد: گشت های 
مشــترکی بــا حضــور ادارات تعزیرات، 
دامپزشــکی و اتحادیه ها نیز انجام خواهد 
شــد تا بر روند توزیع این مــواد نظارت 
بیشتری داشته باشــیم.  وی از شهروندان 
خواســت تــا در در راســتای نظارت بر 
این اماکن، با اداره کل دامپزشــکی استان 
هرمزگان همکاری داشــته باشند و موارد 
 تخلفی که مشاهده می کنند به این سازمان یا 
شبکه های شهرستانی اطلاع دهند تا مورد 
بررســی و اقدام لازم قرار گیــرد. وی به 
شهروندان توصیه کرد: از مکان های مجاز، 
خرید خود را انجام دهند، کشتار در خارج 

از ضوابط بهداشتی انجام نشود تا سلامت 
خود و خانواده خود را بتوانند حفظ کنند. 
وی گفت: گوشتی که از ذبح دام قرار است 
استفاده نمایند را حتما ۲4 ساعت در دمای 
یخچال نگهداری و بعــد از آن مصرف یا 
منجمد نمایند. مسئول دفتر نمایندگی ولی 
فقیه در دامپزشــکی هرمــزگان نیز گفت: 
 ۱۶ ناظر شــرعی از طلاب علوم دینی در 
نظارت های شــرعی این طرح همکاری 
می کنند تا نکات شــرعی رعایت شده و 
گوشــت حلال و پاکی در سفره مردم قرار 
گیرد. حجت الاسلام حمزه ای اظهار داشت: 
از مردم انتظار می رود که در کنار مسئولین 
قرار گیرنــد و احیای امر به معروف و نهی 
 از منکر نمایند و موارد تخلفی که ملاحظه 
می نمایند را تذکــر داده یا به این اداره کل 
اطلاع دهند تا اقدامات لازم صورت پذیرد.

گروه خبر // مهندس مهدی دوســتی استاندار 
 هرمزگان در شــب میلاد با ســعادت حضرت 
ابالفضل العباس »علیه الســلام« و روز جانباز، با 
حضور در منزل جانباز سرافراز دوران دفاع مقدس 

حسین نیکویی، با این جانباز بزرگوار دیدار نمود.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ اســتاندار هرمزگان در 
این دیدار، ضمن تبریک این روز و تجلیل از ایثار و 

فداکاری جانبازان بزرگوار، آنان را افتخار این سرزمین 
و مردم ایران اســلامی دانست و از آنها به عنوان سند 
افتخار ملت یاد کرد.اســتاندار هرمزگان همچنین از 
حسین نیکویی جانباز سرافراز دفاع مقدس، قدردانی 

کرد.
  گفتنی است، حسین نیکویی از جانبازان ۷۰ درصد 

دوران دفاع مقدس، در استان هرمزگان است.

همزمان با شب میلاد با سعادت حضرت ابالفضل العباس »علیه السلام« و روز جانباز صورت گرفت

 دیدار استاندار هرمزگان با حسین نیکویی جانباز دوران دفاع مقدس 

مدیرکل دامپزشکی استان خبر داد

آغاز طرح ملی تشدید نظارت های بهداشتی و شرعی دامپزشکی در هرمزگان

  

گروه خبر // عیسي عباسي عضو شوراي شهر بندرعباس در 
انتقاد به لغو جلسه شوراي شهر بندرعباس گفت: متاسفم که 
هیئت رئیسه شورا ، براي ضربه زدن و تخریب ما، مردم را قرباني 
مي کنند تا از این طریق خودشــان را نزد مردم موجه جلوه 

نمایند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ عباســي گفت: طبق ماده ۱8 آئین نامه 
داخلي شــورا ، که بارها مورد تذکر قرار گرفته رئیس شــورا باید 
یک هفته قبل از جلســات دستور کار را در اختیار اعضا قرار دهند. 
متاسفانه عدم رعایت این موارد و بي نظمي در برنامه هاي برگزاري 

جلسات ، برنامه ریزي امور عادي اعضا را دچار اختلال نموده است.
عباسي در خصوص عدم تشکیل جلســه نیز گفت: اداره کل منابع 
طبیعي اســتان بمناسبت روز ملي درختکاري از اعضا دعوت نموده 
بود تا ساعت۹ صبح در نهالســتان باغو حضور یابند. بنده و آقاي 
دبیري نژاد و خانم عامري که در این مراســم حضور داشتیم قبل از 
اتمام مراســم از باغو به سمت شورا حرکت کردیم و بدلیل ترافیک 
در ورودي شهر با منشي شــورا تماس گرفتم و ضمن عذرخواهي 
گفتم که در مسیر شورا هستیم و با تاخیر در صحن حضور خواهیم 
یافت.وي گفت: فیلم دوربین هاي شــورا موجود است که به محض 

حضور ما در راهروي ورودي شورا، اعضا در حال خروج از صحن 
 هســتند در صورتي که یک تماس ساده و کمتر از یک دقیقه تامل 
مي توانست از ایجاد مشــکل براي مردم خودداري نماید. عباسي 
گفت: به درخواست برخي همکاران شخصا به اتاق رئیس شورا رفتم 
 و در حضــور نائب رئیس و عضو دیگر شــورا گفتم بنده به عنوان 
مسن ترین عضو شورا و به نمایندگي از سه عضو دیگر از شما بدلیل 
تاخیر در جلسه عذرخواهي مي کنم و خواهش مي کنم بخاطر رفع 

مشکل رانندگان تاکسي جلسه را برگزار کنید.
   اما متاسفانه ایشان با برخوردي زننده از این موضوع امتناع نموده و 
بلافاصله فضاي مجازي پر شد از خبرهاي تخریبي علیه ما. عباسي 
گفت: بار دیگر از همه مردم شریف بندرعباس عذرخواهي مي کنم 
که رفتار بچه گانه و لجبازي هاي هیئت رئیسه شورا براي تخریب ما 
چهار عضو شــورا باعث مي شود که امورات مردم با اختلال مواجه 

شود.

عیسي عباسي عضو شوراي شهر بندرعباس :

مردم قربانیان اصلي اختلاف افکني ها در شورا هستند

  

گروه خبر // منطقه ویژه اقتصادی پارســیان با 
مدیریت دکتر علامه، در همایش جایزه بهره وری 
معادن و صنایع معدنی ایران موفق به دریافت نشان 

تلاش گران بهره وری شد.
   به گزارش خبرنگاردریا ، در راستای ارتقای بهره وری 
در همایــش جایزه بهره وری معــادن و صنایع معدنی 
ایران،افتخاری دیگر  برای منطقه ویژه اقتصادی پارسیان 
رقم خورد و این منطقــه موفق به دریافت تلاش گران 
بهره وری شد.همایش جایزه بهره وری معادن و صنایع 

معدنی ایران با برنامه ریزی ســازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران برگزار شــد و شرکت های 
فعال در حوزه معدن و صنایع معدنی در همایش بهره وری 
شــرکت کردند که دکتر علامه مدیر  عامل منطقه ویژه 
اقتصادی پارســیان نشــان تلاش گران بهره وری این 

همایش را دریافت کرد.
   گفتنی اســت ؛ »جایزه بهره وری معــادن و صنایع 
معدنی، بومی شــدهِ مدل های جهانی تعالی مانند مدل 
تعالی اروپاست که در شرکت های زیرمجموعه ایمیدرو 

پیاده شده است. حضور شرکت ها در این رویداد سبب 
می شود تا در جریان مقایسه با یکدیگر، بهره وری خود را 
افزایش دهند. منطقه ویژه اقتصادی پارسیان با مدیریت 
دکتر علامه نیز امیدوار است در سال های آتی با حرکت 
به سمت  شــاخص های مدل های بین الملل، خود را در 
سطح و تراز شــرکت های جهانی محک بزند«. شایان 
ذکر است:در این همایش شــرکت های بهره ور بخش 
معدن و صنایع معدنی و پروژه های برتر بهبود بهره وری 

در شرکت های بخش معدن و صنایع معدنی تقدیر  شد.

دریافت نشان تلاش گران بهره وری توسط منطقه ویژه اقتصادی پارسیان

  

ادامه از تیتر یک //
  این نماینده مجلس با اشــاره به اینکه در 
همین راستا طرح پیشنهادی »فناوری نوین 
فرمول سازی تولید خوراک آبزیان منطبق 
با شرایط آبزیان کشــور جهت بهبود بهره 
وری تولیدات مــزارع )مطالعات موردی- 
میگو پرورشی(« را به کمیسیون کشاورزی 
پیشنهاد داده ایم، خاطرنشان کرد: در صورت 
مساعدت کمیســیون و تصویب و گنجانده 
شده در لایحه بودجه سال آینده این طرح 
می تواند کمک شایانی به افزایش بهره وری 
در تولید خــوراک آبزیان کند.وی در ادامه 
بیان کرد: با توجه به اینکه روش پرورش 

گسترده میگو در کشور بصورت سنتی می 
باشد و همواره تحت تاثیر عوامل محیطی 
و بیماری زا می باشــد تولیــد پایدار این 
صنعــت را با چالش جــدی روبرو کرده 
اســت . از این رو هــدف اصلی اجرای 
پروژه مطالعاتی پرورش متراکم میگو امکان 
سنجی پرورش متراکم و افزایش تولید در 
واحد سطح جهت استفاده بهینه از منابع آب 
 و خاک کشــورمطابق با روش های نوین 
آبزی پروری است.مرادی با اشاره به اینکه 
در این زمینه »طرح تحقیقاتی، آموزشی و 
اقتصادی پرورش متراکم میگو در سیستم 
گلخانه« را به کمیسیون کشاورزی پیشنهاد 

داده ایــم، عنوان کرد: کنتــرل و مدیریت 
عوامل بیماریزا با هدف تولید پایدار، کنترل 
و مدیریت پارامتر های محیطی و عدم تاثیر 
آن در طول دوره پرورش، استفاده بهینه از 
منابع آب دریا و زمین های شورکشور و 
ایجاد فرصت های شغلی مناسب و کاهش 
نرخ بیکاری در منطقه از مهمترین اهداف 
این طرح اســت.به گزارش ایسنا ؛ عضو 
نمایندگان هرمــزگان در مجلس  مجمع 
در پایان ابــراز امیدواری کرد با همکاری 
کمیسیون کشاورزی و همچنین نمایندگان 
مردم در خانه ملــت بتوانیم این دو طرح 
پیشنهادی را به مرحله تصویب برسانیم و 

برای توسعه هرمزگان و بهره مندی در زمینه 
درآمد ارزش و توسعه اشتغال گام اساسی 

برداریم.

احمد مرادی  عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس عنوان کرد 

توسعه اقتصاد  دریا محور نیازمند نگاه جدی کمیسیون کشاورزی مجلس
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دود خوردیم

در این هوای پاک هر دم دود خوردیم

قدر تمام اهل عالم دود خوردیم

حتی اگر فرصت نشد در اول وقت

هر جا مجالی شد فراهم دود خوردیم

با نام ورزش صبح ها رفتيم تا پارک

دادیم بر یک صندلی لم دود خوردیم

شب ها برای گردشی با خانواده

رفتيم بيرون بعد باهم دود خوردیم

در اوج گرما بستنی دودی خریدیم

حتی زمستان جای شلغم دود خوردیم

باران اگر بارید قدری دود را شست

ما زیر باران باز نم نم دود خوردیم

رفتيم تعطيلات را باعمه باشيم

در باغ سبز عمه اعظم دود خوردیم

عمه سر سفره دوباره مثل سابق

خيلی تعارف کرد، گفتم دود خوردیم

با این گرانی ها که خيلی جانگدازند

جالب که ما مفت و مسّلم دود خوردیم

حتی بدون اینكه توی صف بمانيم

بی نوبت و راحت، منظم دود خوردیم

هيچ اختلاس و احتكاری نيست در کار

اندازه هم، مثل آدم دود خوردیم

کوتاهی از ما بوده مسئولان ببخشند

گاهی به هر علت اگر کم دود خوردیم

  احمد رفیعی وردنجانی

***

 پهپاد، گنبد آهنین، مرگ چشم آبی ها

 و باقی قضایا...

مانده ام با آن سر و شكل ردیف

پوشكش را پس چرا کرده کثيف؟

هست آن لكه اگرچه عين چی

می شود با سطل آبی بيرطيریف

می شود آری به سطل آب پاک

نيست اینجا جای تبليغات سيف

دید زد آن لكه را پهپاد و گفت

هفت گنبد هم نشد من را حریف

یک نفر فریاد زد احسنت و بعد...

عذر می خواهم رسيده یک نوتيف؛

»مرگ بر جنگی که قربانيش هست

چشم آبی، بور، اهل خارکيف«

کرده دنيا را جهنم شمعشان

نيست کمبودی به غير از قير و قيف

گفت در خاورميانه کودکی:

»هست مرگ ما مگر مرگ خفيف؟

با وجود شصت سال آدم کشی

ای دریغ از یک تشر، یا اخ و پيف

باشد؛ اما بيست سال بعد نيست

جانمی جان، ماه عسل، قدس شریف«

  زهرا فرقانی

طنز

جنوب کشور

مهران سلطانی نژاد ســرویس استان ها //
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی، توسعه 
بنادر شمالی بوشهر را یکی از دغدغه های این 
سازمان دانست و گفت: ساماندهی این بنادر 

در دستورکار قرار دارد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی اکبر صفایی پس 
از بازدید از پروژه ها و زیرساخت های بندر بوشهر 
با اشاره به اینکه مجموعه بنادر و دریانوردی استان 

بوشهر اقدامات مختلفی را در دستورکار خود قرار 
داده است، اظهار کرد: بندر بوشهر، جزیره نگین و 
جزیره خارک به عنوان مرکز صادرات محصولات 
و مواد خام نفتی، بندر عسلویه و سایر بنادر بوشهر 
از اهمیت بســیار بالایی برای کشور برخوردار 
هستند و حجم عظیمی از ترافیک دریایی کشور را 
در حوزه مواد نفتی و غیرنفتی به خود اختصاص 
داده اند.وی ادامه داد: خوشبختانه با اقدامات بسیار 

خوب صورت گرفته پس از سفرهای اخیر رییس 
جمهور به کشورهای منطقه و گشایش های حاصل 
 شده، رشــد خوبی در حوزه صادرات و واردات 
داشــته ایم و در بندر بوشــهر نیز شاهد رشد 
۲۲ درصدی نســبت به سال گذشته هستیم که 
دریایی خواهد  فعالیت هــای  نویدبخش رونق 
بود.مدیرعامل ســازمان بنادر با اشاره به اینکه 
در حــوزه فعالیت های نفتی، صادرات نفت خام 
از ۱،۵ میلیون بشــکه فراتر رفته اســت، گفت: 
مجموعه بنادر اســتان بوشهر در حال پشتیبانی 
از این فعالیت ها اســت تا صادرات مواد نفتی و 
نفت خام به بهترین شکل ادامه پیدا کند.صفایی 
در خصوص بهبود مبادلات تجاری بین ایران و 
قطر پس از سفر رییس جمهور به دوحه، عنوان 

کرد: سفر رییس جمهور به قطر یک نقطه عطف 
تاریخی بود و تصمیمات خوبی برای اقتصاد دو 
کشور اتخاذ شد و اسناد همکاری مشترک مدنظر 
قرار گرفت که سه ســند آن مربوط به سازمان 
بنادر و دریانوردی است.وی ادامه داد: شناورهای 
ایرانی طی چند سال گذشته مشکلاتی در تردد 
به بنادر قطر داشــته اند که با امضای سند حمل 
و نقل دریایی بین ایران و قطر، مشــکلات تردد 
کشــتی های ایرانی به بنادر این کشور به زودی 
حل می شود که گام بسیار مهمی برای فعالیت های 
دریایی است.مدیرعامل سازمان بنادر با اشاره به 
اینکه برگزاری جام جهانی قطر از دیگر مسائلی 
بود که مدنظر قرار خواهد گرفت، بیان کرد: قرار 
شد جلســاتی در هفته های آتی با وزارت حمل 

و نقل قطر با حضور وزیر راه و شهرســازی و 
سایر وزاری مرتبط در جزیره کیش برگزار شود 
و تدابیری فراهم خواهد شــد تا اثرات اقتصادی 
خوبی برای کشور  به همراه داشته باشد.صفایی 
درباره توســعه بنادر شــمالی اســتان بوشهر، 
خاطرنشان کرد: یکی از مسائلی است که به عنوان 
دغدغه ســازمان بنادر و دریانوردی مطرح بوده 
توسعه و پویایی بنادر شمالی استان بوشهر است 
که امیدواریم با تلاش مجموعه استان، نمایندگان 

استان و استاندار، شاهد توسعه این بنادر باشیم.
وی با تاکید بر اینکه ســاماندهی بنادر شمالی 
بوشهر در دستورکار سازمان بنادر و دریانوردی 
قرار دارد، گفت: در این راستا، مطالعات بازنگری 
انجام شــده و اصلاحات اعمال خواهد شــد و 

نظرات مجموعه های استانی را نیز اخذ می کنیم 
تــا بتوانیم در کوتاهترین زمــان ممکن، برخی 
مشــکلات را حل کنیم و شاهد اثرات مطلوب 
آن برای مردم و فعالان اقتصادی منطقه باشــیم.

مدیرعامل سازمان بنادر یادآور شد: در تلاشیم با 
ایجاد شرایط مطلوب در حوزه تجاری، وضعیت 
اقتصادی کشور را بهبود ببخشیم و طی مدت اخیر 
شاهد رشــد ترانزیت ۲۰۰ درصدی در برخی 
مسیرها بوده ایم.صفایی افزود: رونق فعالیت های 
دریایی و تجاری بنادر کشــور در دستور جدی 
قرار دارد و همزمان با آن قصد داریم ظرفیت ها 
و زیرساخت های متوقف شده را از سر بگیریم 
تا توسعه حمل و نقل دریایی و تحقق طرح های 
توسعه ای بنادر اعم از بندر بوشهر را شاهد باشیم.

معاون وزیر راه :

ساماندهی بنادر شمالی بوشهر در دستور کار قرار دارد

امام جمعه یزد:

  مسئولان به بهانه خشکسالی باغ ها 
و فضاهای سبز را رها نکنند

علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها //
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یزد گفت: 
مسئولان نباید به بهانه کاهش بارندگی، تداوم 
پدیده خشکسالی، باغ ها، مزارع و فضاهای سبز 
شهرها و روستاها را به حال خود رها کنند بلکه 

باید مدیریت درستی را در این مور اتخاذ کنند. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا وی در دیدار با مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان به مناسبت هفته 
منابــع طبیعی) ۱۵ تا ۲۲ اســفندماه( افزود: حفظ و 
حراســت از منابع طبیعی و نعمت های الهی بســیار 
حائز اهمیت اســت ، باید از آن ها برای بهبود زندگی 
بشر استفاده شود.وی بر لزوم محافظت از نعمت های 
 الهی تأکید کرد و ادامه داد:  باید از آب، زمین، هوا و 
عرصه های طبیعی موجود استفاده کرد و نعمت های 

خدایی را حفظ، تکثیر و تجدید کنیم. 
   باید بدانیم هر کجا خشکســالی است، از کوتاهی 
انسان هاست، زیرا منابع موجود را مدیریت نکردیم.
نماینده ولی فقیه در اســتان یزد اظهار کرد: مسئولان 
منابع طبیعی مسئولیت سنگینی در راستای حفظ منابع 
الهی از معادن گرفته تــا جنگل ها و مراتع، بر عهده 
دارند و باید برنامه ریزی کنند تا بهترین بهره برداری 
 را از منابع موجود داشــته باشند.ناصری با اشاره به 
اقدام های ارزنده برخی بزرگان در حوزه ایجاد فضای 
سبز عنوان کرد: طرح » فلاحت در فراغت« طرحی 
بود که از سوی آیت الله حائری شیرازی، امام جمعه 
فقید شــیراز اجرا شــد و از طرح های ماندگار بود ، 

امیدواریــم این قبیل حرکت ها تکرار شــود.رئیس 
شــورای فرهنگ عمومی اســتان یزد گفت: فقدان 
مدیریت از سوی برخی مسئولان سبب شد تا بسیاری 
از باغ ها به دلیل خشکسالی از بین برود، این موضوع 
جای تاسف دارد باید هرچه سریعتر مدیریت شود و 
با احیای باغ ها ، زمین ها و کاشــت نهال های جدید 
و آبیاری بهینه و قطره ای، کشاورزی و باغداری در 
روستاها و سایر مناطق زنده شود.ناصری ادامه داد: 
برخی قنات ها چندین سال خشک بود، اما با مدیریت 
و لایروبی و مشارکت مردم، دوباره احیا شد، بنابراین 
با مدیریت صحیح و برنامه مدون و عملیاتی، می توان 
شرایط فعلی را در حوزه کشت و کار و کشاورزی و 
فضای سبز تغییر داد. وی بر لزوم احیای باغ ها به ویژه 
در روســتاها تاکید کرد و گفت: اگر این اتفاق بیفتد، 
زندگی دوباره در روستا ها جاری می شود و جوانان 
به روستاها باز می گردند، اما مساله مهم در این زمینه، 
تفکر و تلاش است، زیرا  استان با تنبلی و بی حالی 
درست نمی شود.۹۸ درصد مساحت استان به وسعت 
هفت میلیون و ۳۰۰ هزار هکتار از عرصه های منابع 
طبیعی تشکیل شد که ۳۸ درصد آن معادل ۲ میلیون و 
۶۵۰ هزار هکتار را زمین های بیابانی شامل می شود.
همچنین چهار میلیون و ۴۰۰ هزار هکتار معادل ۶۰ 
درصد مراتع اســتان عمدتاً از نوع متوسط و ضعیف 
 اســت و ۱۷۰ هزار هکتار حدود ۵.۱ درصد استان 
 را جنگل های طبیعی و دســت کاشــت تشــکیل 

می دهد.

طرح :  فاطمه  هوشنگی

حسن سیلاوی سرویس استان ها // نماینده مردم اهواز 
با اشاره به تصویب مجوز واردات ۷۰ هزار دستگاه خودرو 
در ســال آینده گفت: متاسفانه آنچه که از شرکت های 

خودروساز داخلی انتظار می رفت، محقق نشده است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سید کریم حسینی در خصوص 
تصویب مجوز واردات ۷۰ هزار دستگاه خودرو اظهار کرد: 
پیرو صحبت ها و مباحثی که در ماه های گذشته و از ابتدای 
مجلس یازدهم وجود داشــت، نمایندگان مردم در مجلس 
دغدغه ارتقای کیفیت خودروهای تولید داخل، رقابتی کردن 

بازار خودرو و وجود حق انتخاب برای مردم را داشتند.
وی افزود: صف هــای طولانی و نوبتی ثبت نام خودروهای 
داخلی، اختلاف قیمت شــدید بین قیمت کارخانه و بازار، 
مشــکلاتی که خودروهای داخلی دارند و تجربه ای که از 
تصادفات آن ها وجود داشــت، همگی باعث این شــد که 
نمایندگان از طرق مختلف قانونــی به بحث خودرو ورود 
و در این زمینــه اقدام کنند.نماینده مردم اهواز با بیان اینکه 

متاســفانه آنچه که از شرکت های خودروساز داخلی انتظار 
می رفت، محقق نشده است، گفت: روزهای اخیر نیز رییس 
جمهور از پارکینگ های این شرکت ها بازدید و تعداد زیادی 

از خودروهای دپوشده را مشاهده کرد.
  حســینی ادامــه داد: تمامی این موارد باعث شــد که در 
قانون بودجه ۱۴۰۱ مصوبه ای را بــرای واردات ۷۰ هزار 
دســتگاه خودرو داشته باشــیم. این میزان شامل ۵۰ هزار 
خودروی سواری، دو هزار خودروی هیبریدی و برقی برای 
صرفه جویی و جلوگیری از آلودگی هوا در شهرهای بزرگ 
می شود و مابقی نیز ماشین های سنگین که نیاز به آن ها وجود 
دارد.وی تصریح کرد: این مجوز فعلا برای سال ۱۴۰۱ است 
و واردات مازاد بر این میزان، قطعا نیاز به مجوز جدید خواهد 

داشت.
  نماینده مــردم اهواز گفت: افرادی هم که به بحث واردات 
خودرو انتقاد داشتند لازم به ذکر است که این مصوبه، برای 

یک سال است و یک قانون دائمی نیست.

نماینده اهواز:

خودروسازان داخلی انتظارات را محقق نکردند 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی خبر داد

استیضاح وزیر ارتباطات به دلیل سرعت پایین اینترنت در کرمان 

 حســن ســیلاوی ســرویس 
خوزستان  استاندار   // ها  استان 
و  بندی  زمان  اســاس  بر  گفت: 
تصیمات در ســفر معاون رئیس 
جمهور به خوزســتان، مقرر شد 
خرداد ماه ســال آینــده پایان 

بازسازی ناشــی از زلزله اندیکا 
باشد. 

  صادق خلیلیان در حاشیه بازدید 
از طرح فاضلاب اهواز، با اشاره به 
آخرین وضعیت بازسازی اندیکا در 
پی زلزله اخیر، اظهار کرد: مقرر بود 
۹۸۰ واحد در اندیکا احداث شود 
کــه ۴۰۰ واحد از این تعداد تا قبل 
عید اتمام و به ساکنان تحویل داده 

می شود.
  وی افزود: بر اســاس زمان بندی 
و تصیمــات در این ســفر، مقرر 
شــد خردادماه ســال آینده پایان 
بازســازی ناشــی از زلزله اندیکا 

باشد.اســتاندار خوزســتان گفت: 
در این منطقه اقدامــات خوبی از 
نظر ســکونت گاه های استاندارد 
 انجام شــده تا دیگر مردم از زلزله 
 آســیب نبیننــد.وی با اشــاره به 
صعب العبور بودن راه های دسترسی 
در اندیــکا بیــان کــرد: همچنین 
زیرســازی دو راه اصلی اندیکا به 
اتمام رســیده و به مرحله آسفالت 
رسیده اســت. این کارهای بسیار 
اندیــکا درحال انجام  ماندگار در 
اســت و چهره محرومیت منطقه را 
کاملا تغییر خواهد داد و دیگر شاهد 

مشکلات گذشته نخواهیم بود.

آرزو توکلی ســرویس استان ها // نماینده مردم 
کرمان و راور در مجلس شــورای اسلامی گفت: 
وضعیت نامطلوب اینترنت در سطح استان کرمان 
و عدم دسترسی بسیاری از روستاها به اینترنت به 
صورت سوال از وزیر ارتباطات در دستور کار قرار 

داده شده است. 
   به گــزارش خبرنــگار دریــا ، دکترمحمدرضا 

پورابراهیمی در نشســت مشــترک اعضای مجمع 
نمایندگان استان کرمان با معاونان وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات با انتقاد جدی از وضعیت ارتباطی 
استان بیان داشت: شاخص های عملکردی وزارت 
ارتباطات در استان بیانگر تفاوت فاحش با متوسط 
 کشــور اســت و این وضعیت بســیار نگران کننده 
می باشد که از نظر ما قابل قبول نیست.وی افزود: در 
برخی زمینه ها بیش از ۱۵ درصد با میانگین کشور 
فاصله داریم و این موضوع در ارتباط با شاخص های 
عملکردی نشــان می دهد وضعیت بسیار نامناسب 
اســت.دکتر پورابراهیمی با اشــاره به وضعیت تلفن 
ثابت، تلفن همراه و اینترنت پرسرعت در سطح استان 
کرمان گفت: بسیاری از روستاهای ما فاقد اینترنت 
برای آموزش یا اینترنت بدون کیفیت نامناسب هستند.

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس بیان کرد: توافق 
ما با وزیر ارتباطات دولت ســیزدهم این بود در بازه 

زمانی کوتاه مدت این معضل حل شود و به دلیل عدم 
رعایت این موضوعات، ســوال از وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در دســتور کار قرار گرفته و البته 
تعدادی از همکاران استیضاح را نیز مطرح کرده اند 
لذا با توجه به این رویکرد عملا این موضوع می تواند 

مبنای تصمیم گیری قرار گیرد.
   وی اظهــار داشــت: مقــرر شــد هیئتــی از 
وزارت ارتباطات برای بررسی موضوعات مربوط به 
شــاخص ها و اقداماتی که باید انجام شود، به استان 
کرمان ســفر و برنامه پیشنهادی خود را درخصوص 

شاخص های ارتباطی استان نهایی کنند.
  دکتر پورابراهیمی تصریــح کرد: یکی از مصوبات 
جلسه این بود که در اولین هفته کاری، آخرین ارزیابی 
عملکرد صورت بگیرد تا بحث ســئوال و استیضاح 
وزیر ارتباطات از طریق اکثر اعضای مجمع نمایندگان 

در دستور کار قرار بگیرد.

استاندارخوزستان خبر داد

خرداد سال آینده پایان بازسازی شهر زلزله زده اندیكا

  
                                          فوت فرضی)نوبت دوم(

به حکایت محتویات پرونده که در این شعبه دادگاه تحت رسيدگي مي باشد خواهان آقاي 
عباس اميري مقدم دادخواســتي به طرفيت ریيس دادسراي عمومي و انقلاب شهرستان 
بندرعباس مبني بر موت فرضي آقاي حسن زنداني به شماره ملي 3390598847 تاریخ 
تولد 1347/3/1 صادره از بندرعباس از تاریخ 1396 غایب و ناپدید شده و جهت صيادي 

به دریا رفته وودر دریا گم شده است و هيچگونه خبري از نامبرده در دست نيست لذا بدین وسيله ضمن اعلام 
مراتب از کليه کساني که خبري از غایب یاد شده دارند دعوت مي شود اطلاعات خود را به نحو مقتضي در 
اختيار این دادگاه قرار دهند تا حقی از کسي تضييع نگردد. این آگهی سه نوبت متوالي هر یك به فاصله یك ماه 
در اجراي ماده 1023 قانون مدني در امور مدني منتشر مي گردد بدیهی است چنانچه یك سال از تاریخ اولين 

اعلان ) نشر آگهي ( حيات غایب ثابت نشود حکم موت فرضي او صادر خواهد شد . 
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قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

       

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // معاون اجرایی 
رئیس جمهور با بیان اینکه فاز دوم پالایشگاه آبادان 
در حال تکمیل اســت، گفت: حــدود ۴ میلیارد دلار 
سرمایه گذاری جدید در سطح استان خوزستان خواهیم 

داشت که بخش اعظمی از آن در آبادان خواهد بود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ صولت مرتضوی در حاشــیه 
بازدید از پالایشــگاه آبادان  اظهار کرد: این ســفر حسب 
دستور رئیس جمهور به منظور پیگیری پروژه های مصوب 
سفر رئیس جمهور به خوزستان انجام شده است؛ پیرو سفر 
رئیس جمهور جلسات کارشناسی متنوعی با حضور استاندار 
و همکاران شان، همکاران ما در حوزه معاونت اجرایی و وزرا 
تشــکیل شد. وی با بیان اینکه حدود ۸۵ بند مصوبه در این 
خصوص وجود دارد، افزود: ایــن مصوبه ها در حوزه های 
مختلف از جمله در تامین آب شرب و توزیع عادلانه آب است 
که در این راستا طرح غدیر به عنوان یکی از کلان طرح های 
آبرسانی در خوزستان مطرح است. این طرح تقریبا ۵۲ درصد 
از جمعیت خوزستان را در بر می گیرد که حسب گزارش های 
استاندار خوزستان تا پایان خردادماه و اواسط تیرماه بخش 
اعظم این طرح به بهره برداری می رسد و حدود ۲۰ مترمکعب 
آب در ثانیه برای ۵۲ درصد از شهروندان خوزستان تامین 
خواهد شــد.معاون اجرایی رئیس جمهور گفت: پروژه های 
فاضلاب نیز در همه شــهرهای بزرگ خوزستان در حال 
اجرا هستند و اقدامات خوبی به ویژه در اهواز در خصوص 
احداث خطوط انتقال فاضلاب و تصفیه خانه انجام شده است.

وی با اشــاره به بازدید از تصفیه خانه فاضلاب آبادان بیان 
کرد: نخستین تصفیه خانه آبادان تا خردادماه سال ۱۴۰۱ به 
بهره برداری می رسد و با فعالیت آن، از بازچرخانی پساب در 
حوزه صنعت استفاده خواهد شود.مرتضوی افزود: بیمارستان 
آیت الله طالقانی آبادان و مرکز فوق تخصصی قلب خرمشهر 

نیز با حدود ۳۲۰ تخت خواب در شــرف تکمیل هستند که 
تکمیل این بیمارستان ها جزو مصوبات سفر بود. ۲۱۰ میلیارد 
تومــان برای تکمیل مرکز فوق تخصصی قلب خرمشــهر 
پیش بینی شــده که با ســرعت و قوت پرداخت می شود.  
پروژه های دیگری نیز در ســایر بخش ها داریم.وی با اشاره 
به بازدید از پالایشــگاه آبادان گفت: فاز دوم این پالایشگاه 
در حال تکمیل اســت. از طرف دیگر حدود ۴ میلیارد دلار 
سرمایه گذاری جدید در سطح اســتان خوزستان خواهیم 
داشت که بخش اعظمی از آن در آبادان خواهد بود. از سوی 
وزارت نفت تامین اعتبار شده و با طرف خارجی مذاکرات 
انجام شده و قراردادها در حال در آمدن در مقام اجرا هستند.

معاون اجرایی رئیس جمهور افزود: تشریفات قانونی بخش 
دوم محور خرمشهر - اهواز انجام و مجوزهای ماده ۲۳ آن 
اخذ شده است تا کار تحولی در این حوزه انجام شود. از سوی 
دیگر بنیاد مســتضعفان و ستاد اجرایی فرمان امام در سطح 
استان خوزستان به ویژه در آبادان و خرمشهر منابع متنوعی 
در حوزه نفت، گاز و صنایع فولاد سرمایه گذاری کرده اند که 
بخشی به بهره برداری رسیده و بخشی به بهره برداری خواهد 
رســید.وی گفت: احساس می شود خوزســتان به کارگاه 
سازندگی تبدیل شده است؛ البته اراده دولت بر این است که 
در گام نخست طرح های نیمه تمام تکمیل و سپس بر حسب 
ضرورت پروژه ها مانند بزرگراه خرمشــهر - آبادان تامین 
اعتبار شــوند.مرتضوی در خصوص دستور رئیس جمهور 
 در مورد صدور مجوز الکترونیکی کسب و کار گفت: دستور 
رئیس جمهور برگرفته از یک سری کارهای کارشناسی است؛ 
بدین ترتیب ظرفیت های موجود و تــوان اجرایی در مقام 
جهادی را به کار می گیرند و بازه زمانی مشــخص می شود 
بنابراین قطعا این ظرفیت وجــود دارد و این ظرفیت ها به 
فعلیت خواهند رسید.وی در پاسخ به این سوال که دولت عزم 

دارد جاده ســاحلی آبادان - خرمشهر را بردارد؟ افزود: این 
موضوع قابل بررسی است و در صورت ضرورت برداشتن، به 
دستور استاندار این کار انجام خواهد شد.معاون اجرایی رئیس 
جمهور با بیان اینکه وضعیت زیرســاخت ها تعاریفی دارد، 
گفت: فضای کالبدی شهرهای آبادان و خرمشهر متناسب با 
این شهرها نیست و ضعیف هستند که برنامه ریزی هایی در 
این خصوص انجام شده است.وی بیان کرد: مشکل برخی از 
شهرها، نیروی انسانی گسترده است. به طور مثال در شهرداری 
مشهد هزینه های جاری و خدماتی نسبت به عمرانی ۳۰ به 
۷۰ است اما در آبادان و خرمشهر شاید بالغ بر ۹۰ درصد از 
درآمد شهرداری ها صرف امور جاری می شود بنابراین باید 
آسیب شناسی انجام و گلوگاه برداشته شود.مرتضوی افزود: 
سرانه نیروی انسانی در شهرداری های خوزستان نسبت به 
کلان کشــور بالاتر است که باید این موضوع مدیریت شود 
زیرا همیشه تامین منابع گره گشا نیست بلکه تلفیق منابع با 
مدیریت، در مدیریت شــهری مشکلات را برطرف می کند. 
مسئولان با ورود منطقه آزاد باید به گونه ای آبادان و خرمشهر 

را بازسازی کنند که زیبنده نماد دفاع مقدس باشند.

معاون اجرایی رئیس جمهور خبر داد

۴ میلیارد دلار سرمایه گذاری جدید در خوزستان انجام می شود
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اقتصادی

QR Code فعالیت اصناف منوط به دریافت
   ســرویس اقتصادی // اتاق اصناف ایــران در اطلاعیه ای اعلام کرد که 
واحدهای صنفی با تزریق سه دز واکسن کرونا باید در سامانه »ایران من« ثبت 
نام و QR Code دریافت کنند تا بتوانند به فعالیت خود ادامه دهند. این نهاد 
اطلاعیه ای را منتشر کرد که بر اساس آن لزوم برخی موارد برای فعالیت در ایام 
عید دیده شده است.در این اطلاعیه آمده است: واحدهای صنفی کشور طی ۲ 
سال گذشته و به لحاظ سیاست های اتخاذی مبارزه با شیوع بیماری کووید ۱۹ 
توسط ستاد ملی مدیریت کرونا، در چندین نوبت ملزم به تعطیلی و محدودیت 
در کسب وکارها شدند که مهم ترین آن مربوط به بازار اسفند سال های ۱۳۹8 و 
۱۳۹۹ بود؛ یعنی دقیقاً در روزهای پیش از عید که مهم ترین ایام رونق بازار و 
کسب وکارها است. چنانکه آسیب های این تعطیلی بر بازار تا آن اندازه بود که 
هیچ کدام از حمایت های دولت نتوانســت ضرر و زیان کسبه را جبران کند.این 
اطلاعیه می افزاید:  شیوع سویه اومیکرون در کشور، مسئولان وزارت بهداشت و 
ستاد ملی کرونا را بر آن داشت تا بار دیگر، با وضع دستورالعمل های جدید نسبت 
به جلوگیری از شیوع هر چه بیشتر موج ششم کرونا و کاهش مرگ ومیر ناشی 
از آن اقدام کنند.در این اطلاعیه خاطرنشان شده است: یکی از این مصوبات در 
مورد اصناف، ثبت نام در سامانه ایران من به نشانی asnaf.moi.iR و دریافت 
QR Code و نصب آن در واحدهای صنفی است که برخلاف تأکیدات این 
ستاد و اطلاع رســانی مکرر اتاق اصناف ایران از سوی بسیاری از واحدهای 
صنفی رعایت نشده است. در همین راستا به منظور پیشگیری از محدودیت ها 
و تعطیلی های گسترده، به تمام واحدهای بازرسی اتحادیه ها و اتاق های اصناف 
سراسر کشور ابلاغ شده است تا با جدیت بیشتری بر اجرای این طرح نظارت 
کنند.در این اطلاعیه تاکید شده است: مطابق دستورالعمل نظارت در سه مرحله، 
شامل اخطار کتبی، مسدود کردن پوز بانکی به مدت دو هفته و پلمپ ۳۰ روزه 
واحدهای متخلف انجام می شود. اتاق اصناف ایران از تمام واحدهای صنفی 
سراسر کشور تقاضا دارد در اسرع وقت پس از تزریق دز سوم واکسن کرونا در 
سامانه ایران من ثبت نام کنند تا اینکه مشمول ضرر و زیان تعطیلی و محدودیت 

کسب وکار خود در روزهای آتی و بازار شب عید نشوند.

تعدادی از خودروهای لوکس تا پایان سال امحاء می شوند
  سرویس اقتصادی // سخنگوی سازمان اموالی تملیکی گفت: طبق تاکید 
رهبر انقلاب و رئیس جمهور جلسات و تشریفات امحاء خودروهای لوکس 
انجام و در سال آینده امحا انجام می شود. صاحب حجتی، سخنگوی سازمان 
اموال تملیکی اظهار کرد: طبق تاکید رهبر انقلاب و رئیس جمهور جلسات 
 و تشــریفات امحاء خودروهای لوکس انجام و در ســال آینده امحا انجام 
می شــود.وی ادامه داد: همچنین بازدید رئیس جمهور و رئیس قوه قضائیه 
از انبار اموال تملیکی باعث امحا کالاهای لوکس در روزهای آتی می شود.

حجتی ابراز کرد: خودروهای قاچاق اتومبیل هایی هستند که اسناد مبدا آن ها 
مشخص نیست و بعد از شناسایی به عنوان کالای قاچاق در اختیار سازمان 
اموال تملیکی قرار می گیرند، همچنین رویه قضائی باعث شده تعدادی از این 
خودروها در انبارها ســازمان اموال تملیکی دپو شده، اما بعد از نگاهی که 
رهبری به قاچاق کالا داشته اند ما نیز به صورت جدی امحاء خوردوها را در 
دستور کار قرار داده ایم به این صورت که  4۷۰۰۰ هزار پرونده قاچاق وارد 
سازمان اموال تملیکی شد که ۳۷ هزار پرونده مربوط به کالای قاچاق و 8 
هزار پوشه مربوط به کالای متروکه است، که در این راستا انبارها استان های 

هرمزگان و بوشهر ساماندهی شدند.

خبر

   

 ســرویس اقتصادی // با توافق دولت و مجلس، مبنای 
محاسبه ارزش گمرکی کالا و دریافت عوارض بر اساس 
نرخ ۴۲۰۰ تومان به طور کامل از تمامی واردات حذف و با 
رشد چند برابری، نرخ ارز نزدیک به بازار جایگزین شد، 
در حالی که برای امســال تاکید بر این بود که کالاهای 
اساسی همچنان بر پایه ۴۲۰۰ باشد و برای سایر کالاها 
تغییر کند که همان هم به دلیل تبعات تورمی به اجرا 

در نیامد. 
   اخیرا در جریان بررســی لایحه بودجه ۱4۰۱، نمایندگان 
مجلس به پیشــنهاد دولت در لایحه در رابطه با محاسبات 
عوارض واردات کالا رای دادند، بر این اســاس مقرر شد که 
نرخ ارز محاسبه ارزش گمرکی کالاهای وارداتی در همه موارد 
از جمله محاســبه حقوق ورودی، بر اساس نرخ ارز سامانه 
مبادله الکترونیکــی )eTs( در روز اظهار و مطابق ماده ۱4 
قانون امور گمرکی  باشد. در عین حال تاکید شد که نرخ چهار 
درصد حقوق گمرکی، برای کالاهای اساسی، دارو، تجهیزات 
و ملزومات مصرفی پزشکی و همچنین نهاده های کشاورزی و 
دامی به یک درصد کاهش یافته و سایر کالاها دو درصد باشد.
اما اینکه ماجرای این تغییر نرخ چیست، با مروری بر قانون 
بودجه امسال و آنچه این مصوبه جنحالی پشت سر گذاشت 
و چه تبعاتی به همراه خواهد داشت بیشتر مشخص می شود.
*  نرخ  ۴۲۰۰ از عوارض کالای اساسی هم حذف شد

  این مصوبه با جریان حذف ارز 4۲۰۰ از واردات کالای 
اساســی و تامین ارز آن متفاوت است و به عوارض 

دریافتــی ارتباط دارد، این در حالی اســت که 
بخشی از منابع عمومی سالانه دولت در قانون 

بودجه، از محل درآمدها ایجاد می شود که 
مشمول مالیات و همچنین سایر درآمدها از 
جمله حقوق و عواض گمرکی است. براین 
اســاس، گمرک موظف به تامین منابع از 
محل حقوق ورودی خواهد بود که شامل دو 

بخش عمده حقوق گمرکی و سود بازرگانی 
اســت. میزان حقوق گمرکی توسط مجلس 

تصویب می شود، برای سود بازرگانی نیز ماخذ، 
توسط هیات وزیران تعیین و بسته به نوع کالا متفاوت 

اســت، در کنار  این دو، عوارض مربوط به هلال احمر و  
مالیات بر ارزش افزوده نیز مطرح است.

تا پایان ســال ۱۳۹۹ مبنای ارزی محاسبه ارزش کالا جهت 
دریافت عوارض، برای تمامی گروه های کالایی،  نرخ 4۲۰۰ 
و حقوق گمرکی چهار درصد بود اما در بودجه ۱4۰۰ تصویب 
شد که به غیر از کالاهای اساسی این مبنا تغییر کند؛ به طوری 
که مبلغ ریالی حقوق ورودی کالاهای اساسی، دارو، تجهیزات 
و ملزومات مصرفی پزشــکی و نهاده های کشاورزی و دامی 
همان 4۲۰۰ ماند و رشــد نکرد و نرخ چهار درصد حقوق 
گمرکی آنها نیز یک درصد شد، اما برای تمامی کالاهای دیگر 
وارداتی محاسبه حقوق ورودی، نرخ سامانه مبادله الکترونیکی 
)ای.تی.اس( یعنی نرخ نزدیک به بازار تعیین شد.بر این اساس 
آنچه برای عوارض واردات در قانون بودجه ۱4۰۱ تصویب 
شده اســت، دیگر حتی کالاهای اساسی و دارو و تجهیزات 
پزشکی را هم مستثنی نکرده و عوارض تمامی این اقلام با نرخ 
چند برابری ارز که در حال حاضر حدود ۲۵ هزار تومان است 
محاسبه خواهد شد که بر بهای تمام شده واردات موثر است.   

*  مصوبه جنجالی  واردات اجرا نشد
  افزایش نرخ محاسباتی برای تمامی کالاها در سال آینده در 
حالی اتفاق افتاده که برای امسال با اینکه شامل کالاهای اساسی 
نمی شــد، ولی کل مصوبه بعد از چالش های زیاد و اعتراض 
تجار به دلیل تحت تاثیر قرار دادن بهای تمام شده سایر اقلام 

یــی وارداتی،  ا جر ا

نشــد، ارونقی-معاون وقت فنی گمرک ایران- معتقد بود که  
»با اجرای این قانون، افزایش مبنای محاسبه حقوق ورودی 
در محاسبات اعمال می شــود که در افزایش هزینه واردات 
موثر است، این درحالی است که بخش عمده و تا 8۵ درصد 
کالاهای غیر اساسی را اقلام مرتبط با تولید تشکیل می دهد 
که از این تغییر و افزایش نرخ مســتثنی نشده و متعاقب آن 
افزایش هزینه و عوارض واردات مواد اولیه تولید تا چند برابر  
و درنهایت رشد هزینه تولید اتفاق خواهد افتاد که می تواند 
تبعات منفی در بازار داشته باشد.« بر همین اساس در اواخر 
فروردین ماه امسال با صدور مصوبه هیات دولت مقرر شد تا 
روال سال ۱۳۹۹ اعمال و مبنای محاسبه ، نرخ 4۲۰۰ باشد. 
چند ماه مجلس با این رویه مخالفت کرد و نسبت به الزام دولت 
برای اجــرای قانون بودجه در مورد حقوق ورودی تذکر داد 
ولی دولت دوازدهم در روزهای پایانی خود، طی مکاتبه ای با 
رهبری ، موضوع و تبعات ناشی از اجرای الزام قانون بودجه 
در مورد حقوق ورودی را مطرح و درخواست تعیین تکلیف 
کرد. در همین جریان  دولت سیزدهم که درآستانه استقرار قرار 
داشت نیز با افزایش حقوق ورودی و اجرای قانون بودجه در 

آن زمان موافقتی نداشته و آن را عامل تورم دانسته بود.
*  عوارض تجارت خارجی با نرخ روز

  بــا مصوبات اخیر مجلس در بودجه ۱4۰۱ ، گرچه تامین 
ارز کالاهای اساسی در هفت قلم با ارز 4۲۰۰ تومانی فعلا 
در ابهام قرار دارد ولی مبنای محاسبه ارزش کالا و دریافت 
حقــوق ورودی دیگر با نرخ 4۲۰۰ نبوده و بر مبنای جدید 
انجام خواهد که باید آثار ناشــی از آن را در جریان واردات 
مشاهد کرد، این در حالی است که طبق گزارش گمرک ایران 
در ۱۱ ماه اول امسال، تجارت خارجی ایران ۹۰ میلیارد 
دلاری بــوده که 4۶.۵ میلیارد دلار آن واردات بوده 
اســت که بیش از نیمــی از آن را واردات کالای 
اساسی در ۲۵ گروه کالایی به خود اختصاص 
می دهد و بخش عمده مانده نیز کالای مرتبط 
با تولید است.همچنین گزارش ۱۰ ماهه نشان 
می دهد که ۱۷.۵ میلیارد دلار کالای اساسی 
وارد شــده که بیــش از ۱۳.۶ درصد آن را 
کالاهای اساســی وارداتی با ارز ترجیحی در 
هفت قلم تشــکیل می دهد.براین اساس مبنای 
محاســبه ارزش و عوارض تمامی این واردات که 
در سال جاری با نرخ 4۲۰۰ بوده برای سال بعد به نرخ 
بازار که متغیر است، می رسد که در افزایش درآمد دولت از 

این محل موثر خواهد بود.

حذف بدون استثنای »۴۲۰۰« از عوارض واردات

تقاضای  نسبی  رشــد   // اقتصادی  سرویس 
خرید گوشــت قرمز در روزهای پایانی سال 
موجب گرمتر شــدن بازار عرضه چند نرخی 
این محصول از مغازه های ســطح شــهر تا 
فروشگاه های زنجیره ای و میادین میوه و تره 

بار شده است. 
  افزایش قیمت گوشت قرمز طی چند هفته گذشته 
موجب شــد تا ستاد تنظیم بازار از رشد عرضه این 
ماده پروتئینی با قیمت هــای مصوب برای کاهش 
قیمت خرده فروشی گوشــت در بازار مصرف خبر 
دهد.بر این اســاس حداکثر قیمت خرده فروشــی 
گوشــت قطعه بندی گوسفندی و گوساله در میادین 
میوه و تــره بار و فروشــگاه های زنجیره ای ۱4۰ 
هزار تومان اعلام شــد. این درحالی است که قیمت 
خرده فروشــی هر کیلوگرم گوشت قطعه بندی شده 
گوسفند و گوســاله در مغازه های سطح شهر تهران 
تا مــرز۲۰۰ هزار تومان نیز می رســد.با این روند 
عرضه قطره چکانی گوشــت قرمز با نرخ مصوب 
نه تنها به شکســت قیمت خرده فروشی این اقلام در 
سطح بازار منجر نشده است، بلکه فاصله قیمتی هر 
کیلوگرم گوشت شقه گوسفندی و گوساله در میادین 
و فروشگاه های زنجیره ای، تا قصابی ها، بنابر منطقه 

عرضه، به ۲۰تا ۳۰ هزار تومان نیز رسیده است.
*  نوسان قیمت گوشت و آلایش گوسفندی

   گزارش میدانی از قیمت خرده فروشــی گوشت 
قرمز گوســفندی و گوساله در فروشگاه های سطح 
شــهر برخی مناطق تهران حاکی از بالا بودن قیمت 
عرضه گوشــت قطعه بنــدی در ایــن مغازه ها و 
فروشگاه های زنجیره ای نســبت به میادین میوه و 
تره بار است.قیمت هر کیلوگرم گوشت شقه بی دنبه و 
سردست گوسفندی از ۱4۹تا ۱۵۵هزار، ران ۱۷۳تا 
۱8۵هزار، ران و راسته گوسفندی ۱۶۳تا ۱۷8هزار، 
راسته بدون استخوان ۱۹۵تا ۲۱۰هزار و چرخ کرده 

مخلوط گوســفندی و گوســاله ۱4۶تا ۱۵۵هزار 
تومان است، همچنین انواع گوشت گوساله در این 
مغازه ها با اختلاف قیمت زیاد عرضه می شود. نرخ 
هر کیلوگرم گوشت ران گوساله از ۱۵۷تا ۱8۲هزار، 
راسته گوساله از ۱۷۵تا ۱۹۶هزار، سردست گوساله 
از ۱۶۳تا ۱۷۵هزار و شــتر ۱۹۰تا۲۱۰هزار تومان 
در نوسان است.در بازار آلایش دام نیز هر کیلوگرم 
دل و جگر گوسفندی به نرخ ۱۹۰تا ۲۰۵هزار، هر 
دســت کله پاچه ۱۲۵تا ۱۳۰هزار، سیراب شیردان 
۳۵تا 4۰هزار، هر عدد قلم گوســاله ۳۰تا ۳۵هزار 
و هر عدد پاچه گوســاله از ۳۰تا ۳۳هزار تومان به 

مشتریان عرضه می شود.
*  از قیمت مصوب میادین تا نرخ شــکنی 

زنجیره ای ها 
  افزایش شکاف قیمت گوشت قرمز در مغازه های 
سطح شــهر تهران در حالی است که قیمت عرضه 
انواع گوشت قرمز در میادین میوه و تره بار شهرداری 
تهران نسبت به فروشگاه های زنجیره ای به نرخ های 
مصوب شــرکت پشتیبانی امور دام نزدیک تر است. 
بنابر مصوبه این شــرکت هر کیلوگرم گوشت شقه 
گوســفندی به نرخ ۱۱۰هزار تومان به مباشــران 
میادین میوه و تره بار عرضه می شود.این فروشندگان 
به عرضه گوشت لاشه گوسفندی به نرخ هر کیلوگرم 
۱۱۶هزار تومان و سایر قطعات با قیمت مصرف کننده 
حداکثر ۱4۰هزار تومان ملزم هستند، همچنین هر 
کیلوگرم گوشت لاشه گوســاله به قیمت ۹4هزار 
تومان در اختیار میادین میوه و تره بار قرار می گیرد. 
این مراکز هم باید گوشــت قطعه بندی گوســاله را 
بنابــر نوع قطعه به نرخ ۱۲۵ تا ۱۳۰ هزار تومان به 
مشتریان عرضه کنند. بررسی نرخ مصوب گوشت 
قرمز در میادین میوه و تره بار نیز نشــان می دهد که 
اکنون هر کیلوگرم گوشــت شقه گوسفندی به نرخ 
۱۱۶هزار و ۹۰۰، راســته با اســتخوان گوسفندی 

۱۲۵هزار، سردســت گوســفندی ۱۱۹هزار، ران 
گوسفندی ۱۳۹هزار و۵۰۰، قلوه گاه گوسفندی 8۷ 
هزار، ران گوساله ۱۳۹هزار، راسته بدون استخوان 
گوساله ۱۳۹هزار، سردســت گوساله ۱۳۷هزار و 

قلوه گاه گوساله ۹۷ هزار تومان عرضه می شود. 
این درحالی اســت که در فروشگاه های زنجیره ای 
قیمت عرضه انواع گوشــت گوســفندی و گوساله 
با نرخ مصوب تفاوت چشــمگیری دارد به نحوی 
که فروشــگاه اتکا هر کیلوگرم گوشت راسته بدون 
اســتخوان گوســاله را به نرخ ۱8۶هزار تومان به 

مشتریان عرضه می کند.
*  ثبات نسبی قیمت ها در بازار مرغ 

  گزارش میدانی از بازار مرغ و مشتقات آن حاکی 
از ثبات نســبی قیمت ها در این بازار است به نحوی 
که قیمت خرده فروشــی مرغ در اغلب مغازه های 
مرغ فروشــی سطح شــهر تهران در محدوده ۳۱تا 
۳۲هزار تومان اســت.اگرچه ایــن فاصله قیمتی 
در برخی انواع قطعه بندی و بسته بندی شــده مرغ 
به خصوص در فروشــگاه های زنجیره ای و بزرگ 
نسبت به سطح شهر بیشتر اســت؛ اما با این روند 
قیمت خرده فروشی هر کیلوگرم مرغ تازه بنابر محل 
عرضه از ۳۰هــزار و ۹۰۰تا ۳۱هزار و 8۰۰تومان 
در نوسان است.در فروشــگاه های سطح شهر هر 
کیلوگرم ران مرغ به قیمت ۲۶هزار و ۹۰۰تا ۲۷هزار 
و ۲۰۰، ران بی کمر)رســتورانی( ۳۰هزار و ۹۰۰تا 
۳۱هزارو ۲۰۰، ســینه بی کتف ۵۷هــزار و ۵۰۰تا 
۵۹هزار و ۷۰۰، ســینه بی کتف ۵۵هزار تا ۵8هزار 
و ۲۰۰، فیله مرغ ۷۲هزار تــا ۷۵هزار، کتف مرغ 
۳۲هزار و ۵۰۰تا ۳۳هزار و ۷۰۰، بال مرغ ۳۳هزار 
تا ۳۵هزار، گردن مرغ ۱۶تا ۱۷هزار و ۵۰۰، شــتر 
مــرغ ۶8تا ۷۰هزار، دل و جگر شــترمرغ ۱۰۰تا 
۱۱۰هزار، راسته و فیله شترمرغ ۱۹۵تا ۲۰۵هزار، 
بوقلمون 4۳هــزار و ۹۰۰تا 4۶هزار و ۲۰۰، جگر 
بوقلمون ۳۲تا ۳۳هزار، دل بوقلمون ۳۹تا 4۰هزار و 
بلدرچین بسته بندی ۲عددی از ۳۵ تا ۳۷هزار تومان 

به مشتریان عرضه می شود.

    *  

سرویس اقتصادی // رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهادار با بیان اینکه ســود سهام 
عدالت تا ۲۱ اسفندماه پرداخت می شود 

از تغییر دامنه نوسان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار دریا ، مجید عشــقی در 
حاشیه رونمایی از دیتاســنتر بازار سرمایه 
در جمع خبرنگاران در مــورد اینکه برخی 
شرکت ها سود خود را به شرکت سپرده گذاری 
مرکزی جهت واریز ســود مشــمولان سهام 
عدالت پرداخــت نکرده انــد، گفت: برخی 
شــرکت ها با توجه به مشکلات مالی امکان 
پرداخت ســود خود را ندارند، اما ســازمان 
بــورس باید به وظیفه خــود عمل کرده و از 
مجاری مختلــف این موضــوع را پیگیری 
می کند.وی ادامه داد: بحث عدم پرداخت سود 
از سوی شرکت مخابرات مطرح است که باید 
گفت میزان این سود زیاد نیست و تاثیر زیادی 

روی میزان سود ندارد. رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهادار در مورد زمان پرداخت ســود 
سهام عدالت ســال ۱۳۹۹ گفت: این سود تا 

۲۱ اسفند در حساب مردم است.
* تغییر دامنه نوسان

  عشقی در ادامه در پاسخ به سئوال خبرنگار، 
در مورد تغییــر دامنه نوســان توضیح داد: 
فرآیندی برای تغییر دامنه نوســان طی شده 
اســت و دامنه به تدریج بازتر خواهد شــد. 

تصمیمی که در این مورد گرفته شده است در 
سال جدید اعلام خواهد شد. 

* تاثیر مذاکرات بر بازار سرمایه
  رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه 
با اشــاره به تاثیر به نتیجه رسیدن مذاکرات 
سیاســی بر بازار سرمایه اظهار کرد: سیاست 
دولت در خصوص نــرخ ارز بر عهده بانک 
مرکزی  و سیاســت اصلی نیز ثبات نرخ ارز 
است. عشقی ادامه داد: در حال حاضر نیز نزخ 

ارز به ثبات رسیده و شرکت ها بر این اساس 
خرید و فروش خود را انجام می دهند.
*  پرداخت سود از طریق سجام

  وی با اشــاره به سود رسوب شده مردم در 
برخی شــرکت ها گفت: در بودجه سال آینده 
واریز سود از طریق سامانه سجام دیده شده 
اســت. در فاز اول سود سال جاری از طریق 
سجام پرداخت می شود و در فاز دوم سودهای 
سنوات سال گذشته از شرکت ها جمع آوری 

شده و از طریق سجام پرداخت می شود. البته 
سهام داران باید در این سامانه ثبت نام کنند.

*  پالایشی یکم در انتظار تغییرات جدید
  رئیس ســازمان بــورس و اوراق بهادار در 
مورد پالایشی یکم گفت: ســازمان بورس 
نمی تواند در مورد قیمت سهام اظهار نظر کند. 
قیمت ســهام هم قابل پیش بینی نیست، اما 
شواهد حاکی از اصلاح این روند دارد.عشقی 
ادامه داد: تصمیماتــی در خصوص مدیریت 
صندوق ها در هیات دولت گرفته شــده، اما 
قطعی نشده است. اما تغییراتی در اساس نامه 
 naV صندوق ها اعمال می شــود کــه به

نزدیک  شود.

زمان پرداخت سود سهام عدالت مشخص شد

رکوردشکنی قیمت گوشت 
   

سرویس اقتصادی // سرپرست معاونت امور دریایی 
ســازمان بنادر و دریانوردی اعلام کرد: در سفر های 
دریایی نوروزی همه مصوبات ســتاد ملی مقابله با 
کرونا مانند اجباری شــدن تزریق سه دُز واکسن به 
دقت اجرا خواهد شد و از مردم می خواهیم بدون این 

شرایط به بنادر نیایند.
  حسین عباس نژاد اظهار کرد: با توجه به مصوبه ستاد ملی 
مقابله با کرونا عینا پروتکل های بهداشتی رعایت خواهد 
شد و از آنجایی که به سامانه امید هم متصل شدیم وضعیت 
همه مسافران از نظر ابتلاء به ویروس کرونا چک خواهد 
شــد و در این سامانه تزریق واکســن و تعداد دفعات آن 
نیز مورد بررسی قرار خواهد گرفت.وی افزود: اگر تست 
PCR مسافری مثبت شود در سامانه امید قابل رصد بوده 
و بر همین اســاس نمی تواند در ایام نوروز به مســافرت 

برود. البته اخیرا جلســه 
ستاد هماهنگی 

خدمات 
سفر 

در 

ت  ر ا ز و

میراث و گردشگری تشکیل شد و تا هفته پیش ممنوعیتی 
از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا برای سفر های نوروزی 
اعلام نشد و تنها بحثی هم که مطرح شد مساله واکسن و 

پیش گیری بود.
  سرپرســت معاونــت امــور دریایی ســازمان بنادر و 
دریانوردی با بیان اینکه امسال سفر های نوروزی را حتی 
بیشتر از سال های گذشته خواهیم داشت ادامه داد: امسال 
اگر مشکلات کرونا حل شود و ممنوعیت خاصی از سوی 
ســتاد ملی مقابله با کرونا اعلام نشود، با توجه به اینکه 
در دو سال گذشته شیوع ویروس کرونا، محدودیت های 
بسیاری در این زمینه ایجاد کرد، پیش بینی می کنیم که با 
پیک بیشتری در سفر های نوروزی در حوزه های دریایی و 
دیگر بخش های هوایی و زمینی رو به رو باشیم.عباس نژاد 
در پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا اگر مسافری ابتلاء 
به ویروس کرونا باشــد یا اینکه شرایط ستاد ملی مقابله 
با کرونا را مانند تزریق ســه دُز واکسن را رعایت 
نکرده باشــد، می تواند سفر های دریایی را 
انجام دهد؟ تاکیــد کرد: به همه مردم 
اعلام می کنیم که در شرایط کنونی 
و با ایــن هزینه ها که از راه های 
بنادر  دور و نزدیک به سمت 
می آیند حتمــا از دارا بودن 
شرایط ســتاد ملی مقابله با 
کرونا مطئمن باشند چرا که در 
پروتکل های  مسافری  بنادر 
ابلاغی بــه دقت اجرا خواهد 
شد و اگر شرایط لازم را نداشته 
باشند به هیچ وجه اجازه سفر به 
آن هــا داده نخواهد شــد و بنابراین 
به مردم اعلام می کنیم بــه بنادر نیایند و 

برنامه های خود را با مشکل مواجه نکنند.

سه دُز واکسن
 شرط اجباری برای سفر های دریایی 

 سرویس اقتصادی // دادستان مرکز استان هرمزگان از تشکیل کمیته اجرای مصوبات 
سفر رئیس قوه قضاییه در بندر شهید رجایی بندرعباس به منظور تعیین تکلیف فوری 

هزاران تن کالای متروکه و دپو شده خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان با تأکید بر اینکه 
اجرای تمامی دستورات ریاست محترم قوه قضاییه بلافاصله پس از اتمام سفر ایشان در دستور 
کار ویژه دســتگاه قضایی استان هرمزگان قرار گرفته است، خاطرنشان کرد: به منظور تسریع 
در عملیاتی نمودن مصوبات سفر رئیس قوه قضاییه و با هدف نظارت قضایی بر تعیین تکلیف 
کالاها، کمیته اجرای مصوبات این سفر با عضویت دستگاه های متولی از جمله اداره کل بنادر 
و دریانوردی استان هرمزگان، سازمان اموال تملیکی و اداره کل گمرکات استان در محل بندر 
شــهید رجایی بندرعباس تشکیل شده است.   علیرضا احمدی منش در ادامه افزود: پس از 
صدور دستورات صریح و راهگشای ریاست محترم قوه قضاییه در مورد تعیین تکلیف اقلام 

متروکه و دپو شــده در گمرک شهید رجایی بندرعباس، در نتیجه تشدید نظارت ها و حضور 
مســتمر مسئولین قضایی در این بندر، اقدامات اجرایی در این خصوص سرعت گرفته است.
وی همچنین تصریح کرد: در این راســتا با توجه به نامناسب بودن وضعیت برخی کالاهای 
وارداتی که با توجه به شرایط جوی و مدت زمان طولانی نگهداری، احتمال تضییع آنها وجود 
داشــت و با عنایت به ضرورت تسریع در عملیات بارگیری و ترخیص این اقلام، در راستای 
احقاق حقوق عامه، با صدور دســتور قضایی، اعضای کمیته اجرای مصوبات سفر رئیس قوه 
قضاییه در بندر شهید رجایی بندرعباس، نظارت بر این موضوع را بر عهده گرفته اند و با اتخاذ 
تمهیدات لازم و اجرای تصمیمات این کمیته، هزاران تن کالای متروکه به سرعت تعیین تکلیف 
و ترخیص خواهند شد. دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان در پایان تأکید کرد: 
بر اســاس دستورات قضایی صادر شده، تمامی سازمان ها و ادارات مربوطه، مکلف به انجام 

این مصوبات می باشند. 

تشکیل کمیته اجرای مصوبات سفر رئیس قوه قضاییه در بندر شهید رجایی ؛

 هزاران تن کالای متروکه با دستور قضایی تعيين تكليف خواهند شد



حوادث جهان
حمله تروریستی به اتوبوس ارتش سوریه در تدمر

  یک منبع نظامی سوری از حمله به یک اتوبوس حامل نیروهای سوری 
در شرق تدمر خبر داد و به جان باختن و زخمی شدن شماری از این نیروها 
بر اثر این حمله تروریســتی اشــاره کرد. بر اساس این گزارش، این منبع 
نظامی اعلام کرد: در حمله تروریستی به اتوبوس نیروهای ارتش سوریه در 
صحرای تدمر در شرق ایستگاه سوم ، ۱۳ نظامی سوری جان باختند و ۱8 
نفر دیگر زخمی شدند.این منبع نظامی سوری افزود: در میان جان باختگان 

این حمله تروریستی، افسران سوری هم به چشم می خورند.

هلاکت ۳ سرکرده داعش
 توسط نیروهای »حشد شعبی« عراق 

 نیروهای »حشد شعبی« عراق طی عملیاتی در منطقه »الشرقاط« واقع 
در استان »صلاح الدین« ۳ تنَ از سرکردگان داعش را به هلاکت رساندند.
سلسله عملیات های ضد تروریستی نیروهای حشد شعبی در نقاط مختلف 
عراق همچنان ادامه دارد. نیروهای حشــد شعبی عملیات جدیدی را علیه 
بقایای داعش ترتیب دادند.بر اساس این گزارش، نیروهای حشد شعبی عراق 
این عملیات را در منطقه الشرقاط واقع در استان صلاح الدین انجام دادند. به 
دنبال این عملیات، ۳ تنَ از سرکردگان داعش شناسایی و در نهایت به هلاکت 
رسیدند. گفته می شود این ۳ سرکرده داعش از جمله خطرناک ترین عناصر 
این گروه تروریستی بودند.این درحالی است که نیروهای گروه مقاومتی حشد 
شعبی پیشــتر طی عملیاتی در استان صلاح الدین موفق شده بودند مقادیر 
زیادی از تسلیحات متعلق به بقایای عناصر تکفیری داعش را کشف و ضبط 
کنند.نیروهای حشد شعبی چند روز پیش نیز یک عملیات پاکسازی جدید 
را در محور جنوبی شهر سامراء ترتیب دادند و طی آن توانستند شماری از 

عناصر تحت تعقیب داعش را شناسایی و بازداشت کنند.

شهادت ۲ غیر نظامی سوری 
در حمله رژیم صهیونیستی به اطراف دمشق 

  در حمله موشکی رژیم صهیونیستی به اطراف پایتخت سوریه ۲ غیرنظامی 
شهید شدند. رژیم صهیونیستی در حمله ای موشکی مناطقی از جنوب دمشق، 
پایتخت سوریه را هدف قرار داد که خسارات مادی نیز برجای گذاشت.بر 
اساس گزارش خبرگزاری رسمی سوریه، یک منبع نظامی سوری اعلام کرد 
حمله صهیونیست ها از فراز جنوب لبنان انجام شده و پدافند هوایی سوریه 
بیشتر موشک های پرتاب شده را سرنگون کرده است.در حمله ۵ اسفند رژیم 
صهیونیستی به برخی مناطق اطراف دمشــق نیز ۳ سرباز ارتش سوریه به 
شهادت رسیدند.ارتش سوریه پیش از آن نیز با حمله موشکی جنگنده های 
رژیم صهیونیستی به بخش هایی از استان قنیطره در جنوب غربی این کشور 
مقابله کرده بود.جنگنده های رژیم صهیونیستی به صورت متناوب با استفاده 
از حریم هوایی لبنان یا از طریق بلندی های اشغالی جولان به سمت اهدافی 
در سوریه حملات موشکی انجام می دهند. نیرو های حافظ صلح سازمان ملل 
مستقر در لبنان بار ها گزارش داده اند که رژیم صهیونیستی روزانه قطعنامه های 

سازمان ملل را نقض کرده و به حریم هوایی لبنان تجاوز می کند.
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حوادث

  روابط عمومی اداره کل
شیلات هرمزگان

  ســرویس حوادث// رییس پلیس فضای 
تولید و تبادل اطلاعــات تهران بزرگ از 
کشف بیش از یک میلیون و ۴۵۰ هزار قلم 
انواع دارو از افراد سودجو در فضای مجازی 

خبر داد.  
  ســرهنگ داوود معظمی گــودرزی، درباره 
اقدامات پلیس فتا در مقابله با خرید و فروش 
دارو در فضای مجــازی گفت: برابر قوانین و 
مقررات خرید و فروش دارو در فضای مجازی 
جرم بوده و پلیس با آن برخورد می کند. خرید 
دارو همانطور که بارها اعلام شده باید از طریق 

داروخانه های معتبر تهیه شود تا محل خرید آن 
مشخص و قابل پیگیری باشد. وی با بیان اینکه 
در دوران شــیوع کرونا برخی از افراد سودجو 
فعالیت خــود را در فضای مجــازی افزایش 
دادند، گفت: در این میان افرادی هم بودند سعی 
داشتند با وعده هایی مانند فروش واکسن کرونا، 
فروش داروی کرونا و ... اقدام به کلاهبرداری 
و سودجویی از افراد کنند. همچنین گروه هایی 
دیگــر نیز اقدام به فــروش داروهای جعلی و 

تقلبی کرده بودند. 
 رییس پلیس فتای تهران بزرگ با بیان اینکه 

پلیس فتا طرحی ویژه را برای برخورد با خرید 
و فروش دارو در فضای مجــازی اجرا کرده 
است، گفت: ماموران پلیس فتای تهران بزرگ 
علاوه بر رســیدگی به شکایات به طور آنلاین 
نیز اقدام به رصد و گشت زنی در فضای مجازی 
کرده و با متخلفان در این حوزه برخورد کردند. 
معظمی گودرزی ادامه داد: در همین راســتا نیز 
ماموران از ابتدای سال تا پایان بهمن ماه امسال 
بیش از یک میلیــون و 4۵۰ میلیون قلم انواع 
دارو شــامل داروهای تقلبی، غیرمجاز، تاریخ 
مصرف گذشته، قاچاق، خارج از شبکه توزیع و 

... را کشف و ضبط کردند. 
  وی با بیان اینکه در مجموع ۲۶ انبار نگهداری 
داروهای قاچاق نیز مورد شناسایی قرار گرفت، 
گفــت: همچنین ۲۲۰ نفر نیز بــه اتهام جرائم 
مرتبط با خرید و فروش دارو در فضای مجازی 
دستگیر شدند. همچنین تعدادی دیگر از افراد 
ســودجو هم که با وعده فروش دارو اقدام به 
کلاهبرداری از شهروندان کرده بودند، شناسایی 

و دستگیر شدند.
  رییس پلیس فتای تهران بزرگ ارزش ریالی 
داروهای کشف شده را ۷۰۰ میلیارد ریال اعلام 

کرد و گفت:  افراد دستگیر شده با پرونده تشکیل 
شده به دادسرا معرفی شدند و داروهای کشف 
شده از آنان نیز در اختیار دستگاه های مسئول 
قرار گرفت تا تصمیمات لازم در مورد آن اتخاذ 

شود. 
 پیش از این سردار مهدی حاجیان، سخنگوی 
فرماندهی انتظامی کل کشور  نیز از رصد فضای 
مجازی بــرای برخورد با فــروش داروهای 
غیرمجاز، جعلی و ... خبــر داده و گفته بود : 
دارو از جمله مواردی است که فروش آن حتما 
باید با تشخیص و نسخه پزشک انجام شود و 

فروشنده آن نیز مشخص باشد از این رو خرید و 
فروش دارو در فضای مجازی ممنوع است.  در 
همین راستا نیز پلیس بین الملل عملیات جهانی 
برای شناسایی قاچاقچیان دارو و فروشندگان 
داروهای غیرمجاز و جعلی را در فضای مجازی 
ترتیب داده. این عملیات که »پانجی آ« نام دارد، 
هر چند وقت یکبار و در تاریخ های متفاوتی که 
از قبل اعلام نمی شود در سراسر جهان به اجرا 
در می آید کــه اتفاقا در این حوزه پلیس فتای 
کشورمان عملکرد قابل قبولی داشته و کشفیات 

قابل توجهی نیز داشته است.

کشف داروی قاچاق و غیرمجاز از داروفروشان آنلاین 

  

  پدرم از افراد متمول شــهرمان بود به همین 
دلیل مهمانان زیادی به مراســم عقدکنان من 
دعوت شــده بودند. صدای ساز و موسیقی در 
محله پیچیده بــود و همه به یکدیگر تبریک 
می گفتند اما من که نمی توانستم این ماجرا را 
درک کنم، لباس عروسی را از تنم بیرون آوردم 
و با پوشیدن کت و شلوار از پای سفره عقد فرار 

کردم چرا که...
  این ها بخشــی از اظهارات جوان ۲۵ ســاله ای 
اســت که هنگام ورود به کلانتری کارت شناسایی 
با مشــخصات زنانه ارائه داده بود. این جوان کت و 
شلواری در حالی که ادعا می کرد یک ترنس است اما 
هیچ کس او را درک نمی کند به کارشناس اجتماعی 
کلانتری گفت: در خانواده ای پولدار متولد شــدم و 
از نظــر مالی اوضاع خوبی داشــتیم، به همین دلیل 
پدرم همه امکانات رفاهی و تحصیلی را برایم فراهم 
می کرد. در این شــرایط دوران کودکی را پشت سر 
گذاشــتم اما وقتی وارد مقطع راهنمایی شدم و آرام 
آرام ســن بلوغ را تجربه کردم فهمیدم که هیچ حس 
زنانه ای در وجودم نیست. همه غرایض من پسرانه بود 
به گونه ای که بیشتر دوست داشتم با پسرهای فامیل 
بازی کنم و در مدرســه پسرانه درس بخوانم. وقتی 
نیازهای درونی ام را برای خانواده ام بازگو می کردم 
آن ها به شــدت ناراحت می شدند و مرا سرزنش 
می کردند. خانواده ام از نظر فرهنگی و تحصیلات در 
حد پایینی قرار داشــتند و هیچ گاه اوضاع روحی و 
روانی مرا درک نمی کردند. وقتی گرایش های پسرانه 
مرا می دیدند خیلی زجر می کشیدند و به هر طریقی 
تلاش می کردند تا مرا از این رفتارهای زشت بازدارند 
به همین دلیل و برای آن که سرپوشی روی رفتارهای 
مردانه من بگذارند، در ۱۷  ســالگی وادارم کردند با 
جوانی تحصیــل کرده و باوقار ازدواج کنم، با وجود 
این من درســم را رها نکردم و به بهانه تحصیل در 
مقطع دیپلم، مراســم عقدکنان را به تاخیر انداختم. 
بالاخره آن روز شــوم فرارســید و من دیگر هیچ 

بهانه ای برای نشستن پای سفره عقد نداشتم. خیلی 
زود مقدمات ازدواج من فراهم آمد و به خاطر این که 
پدرم پولدار بود، هیاهوی عجیبی برای این جشن به 
راه افتاد. مهمانان زیادی به مراسم دعوت شده بودند 
و صدای ساز و دهل از هر مکانی به گوش می رسید. 
بستگان و آشــنایان به یکدیگر تبریک می گفتند و 
خبر ازدواج من در شــهر شــیروان پیچیده بود ولی 
من اســترس عجیبی داشتم. روح و روانم آزرده بود 
و به هیچ وجه نمی توانســتم بــا این خصلت های 
مردانــه در کنار یک مرد دیگر زندگی کنم، به همین 
دلیل نقشه ای طرح کردم؛ وقتی از آرایشگاه به محل 
عقدکنان رفتیم ناگهان در یک فرصت مناسب کت و 
شلواری را پوشیدم که از قبل آماده کرده بودم. داخل 
سرویس بهداشتی آرایش های چهره ام را پاک کردم 
و سوار بر یک خودروی شخصی به مشهد گریختم. 
بعد از این رسوایی بزرگ پدرم به اندازه ای عصبانی 
شد که به طور کامل مرا از خانواده طرد کرد و دیگر 
هیچ گاه اجازه بازگشت به منزل را نداد ولی همسرم 
جوان فهمیده ای بود و خیلی زود شــرایط مرا درک 
کرد و رضایت به فســخ صیغه محرمیت داد. پس از 
چندماه وقتی نتایج آزمون سراسری آمد در یکی از 
دانشگاه های معتبر دولتی مشهد پذیرفته شدم. در این 
مدت بدون توجه به حرف و حدیث های دیگران و 
نیش و کنایه ها بــرای درمان خودم اقدام کردم و با 
انجام اعمال جراحی، امور مربوط به هورمون تراپی 
را نیز ادامه دادم. از سوی دیگر در یک کارگاه تولیدی 
مشغول کار شــدم تا هزینه های زندگی و درمانم را 
تامین کنم و اکنون حدود یک ســال است که با این 
شــرایط و به دور از خانواده ام به این زندگی سخت 
ادامه می دهم ولی هزینه های آخرین عمل جراحی 
بســیار زیاد اســت و با این درآمــد اندک هیچ گاه 
نمی توانــم این عمل را انجام بدهــم و من هم مانند 
خیلی از انســان ها یک زندگی عادی و بی دغدغه 
را داشته باشم اما باز هم امیدم را از دست نداده ام و 

برای رسیدن به هدفم تلاش می کنم و...

فرار عروس از پای سفره عقد
در امتداد تاریکی

  سرویس حوادث// جانشین فرماندهی انتظامی 
هرمزگان گفــت: ماموران انتظامی ایســتگاه 
بازرسی فاریاب رودان در بازرسی از یک کامیون، 
۶ کیلوگرم مواد مخدر شیشه و هروئین کشف و 

ضبط کردند. 
 پلیس استان سرهنگ مهرداد مشوق افزود: ماموران 

انتظامی مستقردر ایستگاه بازرسی فاریاب شهرستان 
رودان هنــگام کنترل خودروهــای عبوری در جاده 
رودان - بندرعبــاس به یک دســتگاه کامیون تریلر 

مشکوک شدند و دستور توقف دادند.
وی ادامــه داد: ماموران خــودرو را متوقف و جهت 
بررسی بیشتر و بازدید فنی به پارکینگ منتقل کردند 

که در بازرسی فنی از خودرو پنج کیلوگرم هرویین و 
یک کیلوگرم شیشه در بسته های مختلف که بصورت 
ماهرانه در بدنه خودرو جاساز شده بود، کشف و ضبط 
گردید.به گفته ســرهنگ مشوق در این رابطه ۲ متهم 
)راننده و سرنشین خودرو( دستگیر و با تشکیل پرونده 

جهت سیر مراحل قانونی به دادگاه معرفی شدند.

کشف ۶ کیلوگرم شیشه و هرویین در  ایستگاه بازرسی رودان

10باند کلاهبرداری اینترنتی در کرمان متلاشی شد
  سرویس حوادث// رئیس پلیس فتای 
استان کرمان از متلاشی شدن ۱۰ باند 
کلاهبرداری و هتک حیثیت افراد طی 
امسال در استان کرمان خبر داد و بیان 
کرد: شش باند مربوط به کلاهبرداری 
اینترنتی و برداشت غیرمجاز و چهار 
باند مربوط به هتک حرمت و حیثیت 
افراد و جرایــم ضداخلاقی در فضای 

مجازی بوده است.
  ســرهنگ امین یادگارنژاد در نشستی 
خبری افزود: جرایم ســایبری در کرمان 
امسال نســبت به سال گذشته ۱8 درصد 
افزایش را نشان می دهد که نداشتن حداقل 
آگاهی توســط کاربــران فضای مجازی 
یکی از دلایل افزایــش آمار این جرایم 
در کرمان اســت. وی ادامه داد: بیشترین 
کلاهبــرداری های ســایبری در کرمان 
مربوط به کلاهبرداری های رایانه ای است 
و 4۲ درصد کل پرونده های پلیس فتا را 
تشکیل می دهد که نسبت به سال گذشته 

۵ درصد افزایش داشــته است. همچنین 
۲۱ درصد پرونده های جرایم ســایبری 
در اســتان کرمــان مربوط به برداشــت 
غیرمجاز از حساب های بانکی افراد، ۶۳ 
درصد مجموع کلاهبــرداری های رایانه 
ای و برداشت های غیرمجاز، ۱۲ درصد 
مزاحمت هــای اینترنتی، ۷ درصد هتک 
حیثیت و نشر اکاذیب و ۱۹ درصد مربوط 

به دیگر جرایم است.
  رئیس پلیس فتای اســتان کرمان انگیزه 
مجرمان جرایم ســایبری را کسب منافع 
به مســائل ضداخلاقی،  پرداختن  مالی، 
رقابت های شغلی، سرگرمی و کنجکاوی 
و نشان دادن توانایی ذکر و برآورد ارزش 
ریالی پرونده های جرایم اینترنتی استان 
کرمان را ۱4۰ میلیارد ریال اعلام کرد که 

به مال باختگان برگشت داده شده است.
 وی از کشف ۹۶ درصدی جرایم این حوزه 
خبر داد و تاکید کرد: ارسال پیامک های 
حاوی لینک های آلوده یکی از شیوه های 
کلاهبرداری اینترنتی اســت. ســرهنگ 
سازگارنژاد با بیان این که کلاهبرداران در 
گذشــته با تبلیغ کالا و شکستن قیمت ها 
اقدام به گول زدن افراد می کردند، افزود: 
در حالی که اکنون با ایجاد رعب و وحشت 
در کاربران با ارسال پیامک های قضایی 
مبنی بر این که شــما متهم هستید، فرد را 
وادار به وارد شدن به لینک آلوده و تصمیم 
عجولانه می کنند که در این صورت بعد از 
ورود کاربران به لینک آلوده گوشی تلفن 
همراه وی آلوده می شود و مجرمان را به 
اهدافشان نزدیک می کند. افراد در صورت 
ورود به لینک های آلــوده باید بلافاصله 
نرم افزار مخرب را پاک کنند یا گوشــی 

خود را به تنظیمات کارخانه برگردانند.

  سرویس حوادث// رئیس پلیس پیشگیری 
پایتخت از بازداشت دو برادر دوقلو خبر داد که 

سارق موتورسیکلت در محله نارمک بودند.
  ســرهنگ جلیل موقوفــه ای افــزود: در پی 
افزایش ســرقت موتورسیکلت به خصوص مدل 
خاصی از موتورســیکلت ها و به روشــی مشابه 

در محله نارمک، مراتب در دســتور کار عملیات 
کلانتری نارمک قــرار گرفت. وی با بیان این که 
در تحقیقات و اقدامات پلیسی هویت و مخفیگاه 
متهمان شناسایی شد، ادامه داد: مأموران با دریافت 
مجوز قضایی به مخفیــگاه متهمان مراجعه و در 
یک عملیات پلیســی دو برادر دوقلوی ۲۰ ساله 

سارق موتورسیکلت را دســتگیر و در بازرسی 
از محل یک دســتگاه موتورسیکلت سرقتی را 
کشــف کردند. رئیس پلیس پیشگیری پایتخت 
گفت: متهمان در تحقیقات اولیه به بزه انتسابی و 
سرقت موتورسیکلت اعتراف کردند و مال باخته 

شناسایی شد.

دوقلوهای 
سارق
 بازداشت 
شدند 

اصل مجوز کسب به شماره ۴11۴ اعتبار 9۴/۴/1
بنام : محسن مردانه فعالیت صنفی فروشندگان پوشاک بچه گانه   
) باربی (  واقع در منطقه آزاد قشم مجتمع تجاری سیتی سنتر 1 

طبقه همکف لاین ای، پلاک 1۰9۳ 
مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد 

مفقودی

  سرویس حوادث//  با دستگیری متهم فراری پرونده جنایت 
در پاتوق خلافکاران، در حالی این معمای پیچیده رمزگشایی 
شد که قاتل در یک ماجرای عجیب به پلیس ۱۱۰ پیام داده 

بود.
  این حادثه وحشتناک نیمه شب پنجم اسفند هنگامی فاش شد که 
زن جوانی سراسیمه خود را به نگهبانان یک هتل در بولوار وکیل آباد 
مشــهد رساند و از وجود جسدی خون آلود در زیر پل شهید صیاد 
شیرازی خبر داد و به سرعت از محل دور شد. نگهبانان با شنیدن این 
ماجرا بلافاصله به آن سوی خیابان رفتند اما در میان بهت و حیرت 
همان زن جوان را دیدند که پیکر خون آلود مردی را از صندلی عقب 
پراید مشــکی بیرون کشید و با رها کردن آن در محل دوربرگردان، 
ســوار بر پراید پدال گاز را فشرد و با سرعت زیاد از آن محل دور 
شد. نگهبانان و رهگذران که نتوانسته بودند در تاریکی شب شماره 
پلاک خودرو را یادداشت کنند، بی درنگ این ماجرای عجیب را به 

پلیس ۱۱۰ اطلاع دادند. 
  دقایقی بعد با حضور نیروهای انتظامی در محل، مراتب به قاضی 
ویژه قتل عمد مشهد گزارش شد و بدین ترتیب قاضی شبانه تحقیقات 
میدانی را در این باره آغاز کرد. جســد مربوط به مردی حدود ۳۵ 
ساله بود که اثر ضربه ای چاقو بر قفسه سینه اش خودنمایی می کرد. 
با پیدا شدن تعدادی سنجاق، فندک و سیگار در جیب های مقتول 
احتمــال این که جنایت در یکی از پاتوق های خلافکاران صورت 
گرفته باشد، قوت گرفت، به همین دلیل قاضی شعبه ۲۰8 دادسرای 
عمومی و انقلاب مشهد بررسی های تخصصی درباره این جنایت را 
به کارآگاهان پلیس آگاهی خراسان رضوی سپرد تا اقدامات ویژه 
فنی را برای شناسایی پراید مشکی و زن جوان )راننده( آغاز کنند. 

 این گونه بود که گروه ویژه ای از کارآگاهان تحقیقات گســترده را 
با بازبینی دوربین های ترافیکی شهر ادامه دادند تا این که سپیده دم 
ششم اسفند و تنها چند ساعت بعد از وقوع این ماجرای وحشتناک، 
زن جوان شناسایی و دستگیر شد. او که به مقر انتظامی منتقل شده 
بود، در بازجویی ها مدعی شد هیچ نقشی در ارتکاب قتل نداشته و 

مردی به نام »هادی« مرتکب جنایت شده است.
   این زن که جا و مکان خاصی نداشت در ادامه اظهاراتش ادعا کرد: 
هادی در یکی از پاتوق های خلافکاران زندگی می کند و یکی از 
پاتوق نشین ها »حسین.ب« )مقتول( را با ضربه چاقو مجروح کرد 

و او فقط پیکر او را در محل کشف رها کرده است. 
  بنابراین گزارش، در پی اعترافات این زن و با صدور دســتورات 
محرمانه ای از سوی قاضی صفری، تحقیقات کارآگاهان وارد مرحله 
جدیدی شد چرا که »هادی« )متهم به قتل فراری( کارتن خواب بود 
و بررســی های پلیس نشان می داد که بیشتر شب ها را در زیر پل 
میدان امام حســین)ع( به سر می برد. اما او گوشی تلفن خودش را 
خاموش کرده بود و تلاش کارآگاهان برای یافتن پاتوق وی به نتیجه 
نرسید. این درحالی بود که بسیاری از کارتن خواب ها از ماجرای 

قتل توسط هادی اطلاع داشتند. 
   بررســی ها برای یافتن این مرد فراری که مواد مخدر نیز تزریق 
می کرد همچنان ادامه داشت تا این که چند روز قبل ماجرای عجیبی 

رخ داد. فــردی با پلیس ۱۱۰ تماس 
گرفت و ادعا کرد من قاتل نیســتم، 
فردی که »حســین.ب« را با ضربه 
چاقو به قتل رسانده است، »امیر« 
نام دارد شما می توانید اثر انگشت 
روی چاقوی کشف شده را مشخص 

کنید تا این موضوع برای شما اثبات 
شود! 

  با این تماس تلفنی بلافاصله نیروهای 
انتظامی به طرف کیوسک تلفنی در منطقه

 قاسم آباد مشــهد حرکت کردند که آن 
فــرد از آن مکان تماس گرفته بود ولی تنها با یک گوشــی تلفن 
همراه روبه رو شــدند که درون کیوسک بود. با انتقال گوشی تلفن 
به اداره جنایی آگاهی، تحقیقات برای شناسایی مالک تلفن توسط 
سرهنگ محمد مرادی )افسر پرونده( ادامه یافت اما بعد از گذشت 
حدود 48 ســاعت از این ماجرا »هادی« )متهم فراری( خود را به 
 نیروهای انتظامی معرفی کرد و بدین ترتیب از این جنایت هولناک

 رمزگشایی شد. 
  او که هنوز هم سعی می کرد قتل را به یکی دیگر از پاتوق نشینان 
خیالی ارتباط دهد وقتی در برابر اسناد و مدارک انکار ناپذیر قرار 

گرفت به ناچار لب به اعتراف گشود و گفت: با زن جوان پراید سوار 
از حدود ۱8 ماه قبل آشنا شده ام و با یکدیگر ارتباط داریم 
و در آلونکی که درون رودخانه چهل بازه وجود دارد 
زندگی می کنیم. من و آن زن ضایعات را درون 
 پراید او مــی ریزیم و بعد آن ها را به فروش 
می رسانیم تا هزینه های اعتیادمان تامین 

شود. 
  من معتاد تزریقی هستم و مخارج اعتیادم 
زیاد اســت اما مدتی قبــل از وقوع قتل 
متوجه شدم که »حسین.ب« احتمالا نظر 
ســوئی به زنی دارد که در کنار من زندگی 
می کند به همین دلیل عصبانی شــدم و به 
منزل پدرم در خیابان ســید رضی رفتم و پس 
از برداشتن چاقو به همراه آن زن به پاتوق رفتیم 
که »حسین« هم آن جا بود. ابتدا با هم مشاجره 
کردیــم که در یک لحظه مــن چاقو را بیرون 
کشیدم و به قفسه سینه او فرو بردم وقتی خون آلود روی زمین افتاد 
از آن زن خواستم تا او را در مکانی رها کند که مقابل دید مردم باشد 
و آن هــا با اورژانس تماس بگیرند ولی چند روز بعد فهمیدم که او 

جان خود را از دست داده است.
   بنابر گزارش خراسان، پس از اعترافات صریح متهم، وی با صدور 
قرار بازداشت موقت از ســوی قاضی در اختیار کارآگاهان اداره 
جنایی آگاهی قرار گرفت تا بررســی ها برای کشف زوایای پنهان 

ادعاهای او صورت گیرد.

رمزگشایی از معمای جنایت در پاتوق! 
ماجرای پيام ضبط شده قاتل به پليس 11۰

تصویر متهم به قتل پس از دستگیری

آگهی دعوت مجمع عمومی
 فوق العاده

  انجمن صنفی کارگری استادکاران 
و کارگران ساختمانی بندرعباس

مجمع عمومی انجمن صنفی مذکور ساعت 9 
الکترونیکی  بصورت  یکشنبه1401/1/7  روز 

برگزار می شود.
از کلیه کارگران عضو شاغل در صنف مربوط 
دعوت می شود در جلسه مذکور شرکت نمایند.

دستورجلسه :
الکترونیکی  خصوص  در  اساسنامه  1.اصلاح 

کردن مجمع عمومی
2.تغییر فواصل قانونی اطلاع رســانی جهت 

برگزاری مجمع 
3.حق عضویت 

رییس هیات مدیره- ایوب مرادی

آگهی دعوت مجمع عمومی
  انجمن صنفی کارگری استادکاران و کارگران ساختمانی بندرعباس

مجمع عمومی انجمن صنفی مذکور ساعت 9 روز یکشنبه 1401/1/7 بصورت 
الکترونیکی برگزار می شود. از کلیه کارگران عضو شاغل در صنف مربوط دعوت 

می شود در جلسه مذکور شرکت نمایند.
دستورجلسه :

1. گزارش  عملکرد هیات مدیره و بازرسان 
2.انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیات مدیره و بازرسان 

رییس هیات مدیره- ایوب مرادی

سالروز ولادت با سعادت امام سجاد )ع( مبارک
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شهرستان

پارک بانوان شهر دشتی پارسیان نهالکاری شد
  سعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// جشن روز درختکاری 
در شهرستان پارسیان در پارک بانوان شهر دشتی با حضور فرماندار، 
شهردار دشتی، مدیریت جهاد کشاورزی، مدیریت شیلات، محیط زیست 
و دیگر مسئولین شهرستان، انجمن های مردم نهاد و اقشار مردم برگزار 
شد. به گزارش خبرنگار دریا؛ خزعل خواجه رئیس اداره منابع طبیعی 
و آبخیزداری شهرستان پارسیان ضمن گرامیداشت روز درختکاری و 
آغاز هفته منابع طبیعی گفت : در کشور ما روز درختکاری در ۱۵ اسفند 
هر سال برگزار می شود و مردم با حضور در پارک ها، جنگل ها و اقصی 
نقاط شهر اقدام به کاشت نهال های جوان می کنند. وی افزود: ایرانی ها 
هر سال با کاشت درخت به استقبال سال نو رفته و در واقع با این کار 
نمادین در آســتانه بهار زندگی را به زمین باز می گردانند. در این روز 
در مقابل بیشتر پارک ها و فضاهای سبز و دیگر نقاط شهر نهال هایی به 
صورت رایگان در اختیار مردم قرار می گیرید.خواجه گفت: حفاظت 
از جنگل ها و کاشــت نهال در اراضی منابع طبیعی، مهم ترین راه حل 
برای حفظ سفره های زیر زمینی و جلوگیری از مشکلات آلودگی ناشی 
از صنایع است. در ادامه سالمی فرماندار شهرستان پارسیان گفت: در 
ایران، روز ۱۵ تا ۲۱ اســفند ماه به عنوان هفته منابع طبیعی نامگذاری 
شــده است که نخستین روز این هفته یعنی ۱۵ اسفند روز  درختکاری  
اســت.درختکاری در ایران دارای پشتوانه  ای از علایق ملی و سنت 
تاریخی است، تاریخ نشــان می  دهد که ایرانیان باستان، جشن های 
خاصی داشتند و در این جشن ها به درختکاری پرداخته و به خاک و 
زراعت احترام می  گذاشتند امروزه غرس درخت یک وظیفه همگانی 
برای آحاد مردم است که نیاز روز افزون مردم به اکسیژن می طلبد که 

ما  ایجاد فضای سبز  را وظیفه ای ملی بدانیم.

بازدید رئیس کل دادگستری هرمزگان 
از پروژه ساختمان جدید دادگستری کیش

  سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان از پروژه در دســت احداث ساختمان جدید دادگستری جزیره 
کیش از نزدیــک بازدید کرد. به گزارش خبرنگار دریا؛ مجتبی قهرمانی 
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان از پروژه در دست احداث ساختمان 
جدید دادگستری جزیره کیش از نزدیک بازدید کرد و دستورات لازم را 
در خصوص تســریع در روند تکمیل و بهره برداری از آن صادر نمود.
رئیس کل دادگســتری هرمزگان در حاشیه این بازدید با تاکید بر توسعه 
زیرســاخت ها در راستای خدمت رســانی هرچه بهتر به ساکنان کیش، 
گفت: ســاختمان جدید دادگستری کیش با پیشرفت ۵۲ درصد در حال 
آماده ســازی است و امیدواریم این ســاختمان تا شهریور سال آینده به 
بهره برداری برسد. وی در ادامه افزود: امیدواریم بتوانیم با تکمیل و افتتاح 
پروژه هــای در حال احداث در اقصی نقاط اســتان هرمزگان، در جهت 
تکریم ارباب رجوع، کاهش اطاله دادرســی و شــتاب بخشی به ارائه 
خدمات قضایی به موفقیت های بیشتری دست یابیم.گفتنی است؛ ساختمان 
جدید دادگستری جزیره کیش در فضایی به مساحت ۳هزار مترمربع در 
 دو طبقه شــامل فضا های اداری، شعب قضایی، سالن اجتماعات و دیگر 

محوطه های جانبی مورد نیاز در حال احداث می باشد.

خبری

  سرویس گزارش//بیماری های واگیر در شهر جناح 
همواره عامل مهمی در مرگ و میر و کاهش جمعیت 
این شهر داشته است. یکی از دلایل کاهش جمعیت 
در مناطق جنوبــی ایران، علاوه بر ســیل، زلزله، 

خشکسالی و قحطی، بیماری های واگیر بوده است.
 کشف قبرستان های متعدد در مکان های مختلف جناح 
قدیم و وجود قبرستان های مختلف در مسیرهای قدیمی 
جناح نشان از مرگ و فراوان در اثر بیماری های واگیر نظیر 
آنفلونزا، وبا، مالاریا و غیره دارد. در گذشته بیماری های 
واگیر یک ســوم یک شهر را از بین می برد و مردم توان 
مقابله با آن را نداشتند. وســایل بهداشتی در حد بسیار 
پایینی بود. در جنوب ایران و شــهر جناح نام سال های 
دردی به خوبی شــنیده می شــود. با نگاهی در ارتباط 
 بــا مکتوبات موجود در مورد جناح به خوبی مشــاهده 
می گردد که سال دردی در کنار سال های نا امنی همواره 
باعث مهاجرت مردم می شــده است. در گذشته مردم از 
آب برکه ها اســتفاده می کردند و برکه های قدیمی نیز 
کلرینه نمی شد و علاوه بر کلرینه نشدن، تعداد برکه ها در 
شــهر جناح هم کم بود و مردم در سال هایی که بارندگی 
اندک بود، مجبور بودند، از تمامی آب برکه استفاده نمایند. 
در برخی از موارد هر چند آب برکه ها کثیف بود، مردم با 
گذاشتن پارچه بر روی دهانه ظروف مانع ورود کرم ها و 
غیره به داخل ظرف آب می شدند. بسیاری از برکه ها در 
کوه و صحرا به ویژه در فصل بهار نوعی جلبک بر روی 
خود داشت که مردم مجبور بودند، جلبک ها را کنار زده و 
آب را با دلو از برکه بکشند. در بسیاری از موارد مردم در 

صحرا از آب خمره های خیریه استفاده می کردند. 
  بنابراین وجود آب ناســالم نقش زیادی در بیماری  های  
واگیر در شهر جناح و جنوب ایران داشته است. این نوشتار 
که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر جناح و 
شهردار فرهنگ دوست و پر تلاش این شهر جناب آقای 
مهندس محمد جلالی به رشته تحریر در می آید، در نظر 
دارد تا نگاهی به بیماری های واگیر در شهر جناح و تاثیر 

آن بر جمعیت این شهر داشته باشد.
  ســال دردی که در کتاب تاریخ جهانگیریه به آن اشاره 
شــده و جمعیت زیادی را در جنوب ایــران به نابودی 
کشــاند، در شــهر جناح هم تاثیر زیادی بر مرگ و میر 
مردم داشته اســت. در کتاب تاریخ جهانگیریه این گونه 
آمده است:» در ماه صفر ۱۳۳۷ هجری قمری باد سمومی 
وزید و مرضی همراه آورد و در یک روز شــاید در یک 
ســاعت کلیه مردم به این بیماری که آنفولانزا نامیده شد 
مبتلا شــدند این بیماری خانمان برانداز مؤمنین آنرا قهر 
و غضــب الهی و متجددین قحطــی و بیماری مصنوعی 
اروپاییان که زائیده گازهای مسموم و اثرات تعفن ملیونها 
اجساد انباشته مردمان فدائی هوا و هوس سیاستمداران و 
جاه طلبان اروپایی بودند می دانستند این بیماری هولناک 
به تمام آبادیهای جهانگیریه به سرعت شیوع یافت و در 
هر ده و قصبه و شهر روزانه تعداد زیادی تلف شدند، کثرت 
تلفات مردم چه بســا مجال کفن و دفن نمیداد و جســد 
بیچارگان در آبادی طعمه ســگ ها و در راه ها و بیابان 

طعمه درندگان می شد، تلفات بستک یک روز به صد و 
پنجاه نفر رسید و همگی در بستر بیماری به انتظار مرگ 
بودند، پرستار و گماشته ای که نان و آبی تهیه کند وجود 
نداشت، مردم دسته دسته می مردند و هرچند نفر در یک 
گورستان دفن می شدند، بازار و معامله و تجارت تعطیل 
گردید و راه ها بواسطه عدم آمد و شد مسدود شد و آتش 
این بلا و مصیبت تر و خشک را بهم سوخت، در این موقع 
پدر نگارنده مرحوم محمد رضاخان بنی عباســی در لار 
حاکم بود و از ترس اینکه این مرض در لار شــایع است 
پســرش مرحوم محمد اکرم خان جوان ۱۴ ساله »برادر 
نگارنده« از لار به بستک فرستاد ولی در بین راه مبتلا به 
این مرض شد و به رحمت حق پیوست.) محمد اعظم بنی 
عباســیان بستکی، ص ۳۳۴-۳۳۶( این مطالب به خوبی 
نشــان می دهد که بیماری آنفلونزا در شهر جناح هم در 
آن ها مانند سایر مناطق جهانگیریه افراد زیادی را به کام 
مرگ فرستاد. شاید در نگاه اول مشخص نگردد که تعداد 
کشت ها در این بیماری در شهر جناح چقدر بوده است اما 
وقتی خان آن زمان بســتک نمی تواند فرزندش را از شر 
این بیماری رهایی بخشد، مشخص است که بسیار فراگیر 

بوده و روستا به روستای جهانگیریه را در نوردیده است.
در کتاب جناح تالیف محمد ابراهیم عباســی نیز به سال 
دردی اشاره شده اســت و این گونه آمده که سال دردی 
نیز یکی از سال های معروف در تاریخ جناح می باشد که 
بخاطر حادثه تلخ  مرگ و میر ناشی از بیماری ها، نقطه 

عطفی به شمار می آید. سال دردی به حدود یکصد سال 
پیش بر می گردد. در این سال مردم وبا زده، مبتلا به یک 
نوع وبای کشــنده به نام)آزار برشه( بودند. در محلی که 
تعیین کرده بودند، جمع آوری می کردند. تا این بیماری به 
جاهای دیگر سرایت نکند و از جاهای دیگر مانند چارک 
و مغــو و کلات و دیگر جاها افراد وبــا زده را به محل 
تعیین شده می آوردند. این بیماری آنقدر خطرناک بود که 
به ســرعت سرایت می کرد و از زمان ابتلا تا مرگ بیمار 
فاصله ای نبود و در کمتر از یک ساعت شخص مبتلا را 
می کشت.)محمد ابراهیم عباسی، ۱۳۹۳، ص۱۰۴( بنظر 
می رسد که این ســال دردی همان سال دردی است که 
در کتاب تاریخ جهانگیریه به آن اشــاره شده است. البته 
در آن منبــع از بیماری آنفلونزا نام برده شــده، در حالی 
که در کتاب جناح به بیماری وبا اشــاره گردیده است. با 
وجود این شــهر جناح چون مرکز تجارت بوده و مردم 
از بنادر و جزایر دیگر نیز برای امور تجاری به این شــهر 
می آمدند، دست اندرکاران این شهر مجبور بودند تا نوعی 
قرنطینه محلی را در جنــاح اجرا نموده و به همین دلیل 
افرادی را که از بندرمقام، بندرچارک و مکان های دیگر 
از مســیر خورجناح به شهر جناح می آمدند، تا حدودی 
قرنطینه و کنترل می کردند تا بیماری آن ها به افراد دیگر 
در شهر ســرایت نکند. این احتمال وجود دارد که برخی 
از قبرهایی که در مســیر خورجناح بر سر کوه و تپه ها 
وجود دارد، مربوط به همین سال دردی باشد. البته اوضاع 

بغرنجی بوده و چون مردم همه درگیر این بیماری بودند، 
در بسیاری از موارد در مسیرها وفات یافتگان رها شده و 
همانگونه که اشاره گردید، خیلی از آن ها طعمه حیوانات 
وحشی گردیدند. این بیماری عالم گیر بوده و تمام مناطق 
کشور و اطراف را در بر گرفته بود. لذا با توجه به امکانات 
محدود پزشکی آن زمان امکان رسیدگی به مناطق جنوبی 
ایران که از پایتخت فاصله زیادی داشــت، وجود نداشت 
و از ســوی دیگر در دوره قاجار امکانات پزشکی مدرن 
پیشرفت نداشته و بســیاری از بیماری ها به کمک طب 

سنتی و توسط طبیان محلی درمان می گردید. 
یکی از مشکلات مهم شهر جناح همانند سایر شهرهای 
جنوب ایران که در مناطق گرم و خشک هستند، در بستر 
تاریخ عدم برخورداری از آب شرب سالم و تصفیه شده 
بود. کرم پیوک که در آب برکه ها رشد می کند در گذشته 
زندگی مردم شــهر جناح را هم تحت تاثیر قرار می داد 
و چون این کرم در بدن حیوانات نیز همانند انســان رشد 
می کرد، خطرات آن برای مردمی که بیشتر موارد خوراکی 
آن ها لبنیات گوشــت حیوانات بود، بیشتر بوده است. با 
توجه به نبود اسناد و مدارک متعدد در مورد چرایی مرگ 
و میر در شــهر جناح، گستردگی قبرستان های متعدد در 
این شهر می تواند گویای تعداد تلفات در این شهر باشد. 
در حال حاضر دیگر برخی از قبرستان های قدیمی آثاری 
از آن ها وجود ندارد. در خاطرات شــرفا شرفایی تالیف 
مرحوم شرفا شرفایی به برخی از این قبرستان های قدیمی 

اشاره گردیده است.
  بیماری مسری و واگیردار در ترکیب جمعیتی و مهاجرت 
از این شــهر نیز تاثیر زیادی داشــته اســت. معمولا در 
سال های قحطی که بنیه غذایی مردم تحلیل می رفت اثرات 
بیماری های واگیر بیشتر می شد و به تدریج بیماری هایی 
نظیر ســرخک و غیره هم تاثیر زیادی در زندگی مردم 
شــهر جناح داشته است. با آمدن درمانگاه به شهر جناح 
و واکسینه شدن مردم در این شهر همانند جنوب ایران و 
سراسر کشور، از تعداد این بیماری ها کاسته شده و مردم 
زندگی پر دوام تری پیدا نمودند. ایجاد درمانگاه در شهر 
جناح برای روســتاهای اطراف جناح نیز بسیار سودمند 
بود. اما خاطرات و اثرات سال های دردی و قحطی های 
متعدد همواره در اذهان افراد کهنســال شهر جناح وجود 
دارد و آن ها به خوبی تاریخ بهداشــت و امراض مسری 
در شهر جناح را روایت می کنند. خانواده هایی در جناح 
هستند که فرزندان خود را از طریق این بیماری ها از دست 
دادند و بازماندگان کهنسال خانواده عنوان می کردند که در 
سال های دردی آن ها وفات یافته اند. هر چند با پیشرفت 
علم پزشکی و آمدن درمانگاه و امکانات پزشکی به شهر 
جناح همانند سراسر کشور جلو بیماری های واگیر گرفته 
شد، اما شیوع بیماری کرونا در شهر جناح که در نوشتار 
آتی به آن پرداخته می شــود، این مهم را گوشزد نمود که 
می بایست مراکز بهداشتی این شهر و بخش جناح آمادگی 

بیماری های فراگیر را داشته باشند. 

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354بیماری های واگیر در شهر جناح  در بستر تاریخ

  سرویس شهرستان// نماینده مردم هرمزگان در مجلس گفت: 
تعریــض جاده بندرعباس به فین به صورت لاک پشــتی پیش 
می رود و برای پیمانکاران مشکلات اعتباری وجود دارد و بایست 

حمایت هایی انجام شود تا کارها با سرعت بیشتری پیش برود. 
   احمد مرادی اظهارداشت: این فضاها و فرصت ها با اهدای خون شهدا 
و به برکت انقلاب اســلامی ایران به وجود آمده  اســت و باید قدردان 
زحمات و تلاش های آن ها باشــیم.وی افزود: پیشرفت ۳۰ درصدی 
پروژه قبل از آغاز رســمی پروژه را باید به فال نیک می گیریم و این 
اطمینان باید در تمام سرمایه گذاران ایجاد شود تا سرعت پروژه ها بالا 

رود.

  مرادی بیان کرد: امروز کشور به ایجاد یک میلیون شغل نیاز دارد و این 
یک میلیون شغل را دولت به تنهایی نمی تواند ایجاد کند و همه بخش ها 
باید پای کار بیایند تا این نیاز به شغل کشور مرتفع شود.وی ادامه داد: 
بخش فین یکی از بخش های قدیمی ما است و سال ۱۳۳۹ اینجا بخش 

شده و مردم توقع دارند این بخش به عنوان شهرستان ارتقا پیدا کند.
  نماینــده مردم هرمزگان بیان کرد: راه انــدازی صنایع در بخش فین 
می تواند جمعیت بســیاری را به ســمت بخش فین بیاورد تا ارتقا به 

شهرستان از لحاظ قانونی اشکالی نداشته باشد.
  به گزارش خبرگزاری خانه ملت، وی ادامه داد: در غرب بخش فین 
در بحث راه ها مشــکل اساسی داریم و با کمترین بارندگی راه مناطق 

بسته می شود و مردم باید مدت ها معطل باشند که راه ها بازگشایی شود 
و این امر عزمی جدی می خواهد و این اتفاق در حوزه راه ها باید برای 

مردم بیافتد.
 مرادی تاکید کرد: تعریــض راه بندرعباس به فین هم دارد به صورت 
لاک پشــتی پیش می رود و برای پیمانکاران مشکلات اعتباری وجود 
دارد و بایست حمایت هایی انجام شود تا کارها با سرعت بیشتری پیش 
برود.نماینده مردم هرمزگان تصریح  کرد: در بحث بهداشت و درمان هم 
این منطقه بسیار ضعیف است و پیشنهاد احداث بیمارستان بستر درمان 
را داده ایم و حتی از شرکت فولاد کاوه هم خواستیم پای کار بیاید و این 

مشکل بخش فین نیز حل شود.

نماینده مردم هرمزگان در مجلس:

تعریض جاده بندرعباس به فین بسیار کُند پیش می رود

  ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
علی فکــری معاون وزیر اقتصــاد و رئیس 
در محل  با حضور  سازمان ســرمایه گذاری 
اجرای پروژه نیروگاه ســیریک و گفتگو با 
مسئولان و تکنیســین های ایرانی و روسی 
حاضر در کارگاه؛ آخریــن وضعیت اجرایی 

پروژه مذکور را مورد بررسی قرار داد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ پروژه نیروگاه سیریک 
اولین پروژه از مجموعه پروژه های مشترک بین 
جمهوری اسلامی ایران و روسیه است که در قالب 
وام دولتی آن کشور به ایران عملیات اجرایی آن 
آغاز شده است. پیرو سفر ریاست محترم جمهوری 
به روسیه و تاکید رهبران دو کشور بر تعمیق روابط 
اقتصادی؛ ســرعت دادن به اجــرای پروژه های 
مشترک سرمایه گذاری بین دو کشور در دستور کار 
بخشهای مختلف و از جمله سازمان سرمایه گذاری 
و کمک های اقتصادی و فنــی ایران قرار گرفته 
است.پروژه نیروگاه سیریک هم اکنون در مرحله 
تسطیح زمین و تجهیز کارگاه است.وی افزود این 
نیروگاه دارای چهار واحد بخار ۳۵۰ مگاواتی با 

راندمان ناخالص حدود ۴۶ درصد است .  
این پروژه به مساحت ۲۰۰ هکتار است و انتظار 

می رود احداث ابر پروژه نیروگاه بخار ســیریک 
علاوه بر تامین انرژی الکتریکی منطقه ســواحل 
مکران، اشــتغال قابل توجهی برای بومیان منطقه 

فراهم سازد. 
  مهندس صالحی مدیر کنترل پروژه ســایت نیز 
در بخش دیگری از این نشست گفت: از حمایت 
ها و پشتیبانی های وزارت امور اقتصادی دارایی 
،ســازمان ســرمایه گذاری خارجی ، اداره کل 
اقتصــادی و دارایی هرمــزگان و مرکز خدمات 
سرمایه گذاری استان سپاسگزاریم که برای به ثمر 

نشستن این پروژه در کنار ما هستند.
  وی افــزود: انتظار داریم با توجه به روند پروژه 
ســال ۲۰۲۲ محموله ها و تجهیزات  وارد سایت 
شود،وی در ادامه با بیان اینکه این نیروگاه تلفیقی 
از مدرنیته و سنت است و شامل مجتمع مسکونی 
خواهد بود .صالحی در پایان گفت  تا سال ۲۰۲۲ 
شاهد دگرگونی های جدی در سایت خواهیم بود.
گفتنی ســت در این سفر دکتر ابوالفضل کوده ئی 
مدیر کل دفتر ســرمایه گــذاری خارجی ، دکتر 
علیرضــا وهابی بــرزی و مهنــدس پوریا پرتو 
مشــاوران رئیس کل ســازمان ،دکتر فکری را 

همراهی می کنند.

بازدید معاون وزیر اقتصاد از نیروگاه 1۴۰۰ مگاواتی سیریک

  سرویس شهرستان//  سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم گفت: 
اقدام شایسته مجلس شورای اسلامی موجب تقویت روحیه امید 
فعالان اقتصادی در مناطق آزاد تجاری و بازگرداندن آرامش به 
فضای روانی جامعه تولید کنندگان مناطق آزاد تجاری و به ویژه 

منطقه آزاد قشم شده است. 

افشار فتح الهی در مراسم جشن میلاد امام حسین)ع( و روز پاسدار در 
قشم افزود: از مجلس شورای اسلامی به دلیل موافقت با حذف مصوبه 
کمیسیون تلفیق با موضوع مالیات بر ارزش افزوده از سرمایه گذاران و 
مصرف کنندگان مناطق آزاد تجاری-صنعتی و ویژه اقتصادی، تقدیر 

می کنم.

به گزارش ایرنا، وی ادامه داد: همراهی و نگاه مثبت مجلس شــورای 
اســلامی، وظیفه ما را در شــرایط ســخت اقتصادی حــال حاضر، 
سنگین تر کرده که امید می رود با ادامه این همراهی، در راستای اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی به عنوان راهبرد اصلی دولت، مصمم تر از 

گذشته اقدام کنیم.

سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم:  حذف مالیات بر ارزش افزوده در مناطق آزاد امید را به قشم برگرداند

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری

 هرمزگان

ولادت با سعادت چهارمین اختر تابناک امامت و ولایت
 امام سجاد )ع( خجسته باد
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
شما امروز مســتقیما تحت تاثیر بازگشت ونوس 
کامیاب هستید چرا که این سیاره شروع به بازگشت 
به نشان شما می کند. این وضعیت ممکن است در 
طول این هفته به شــما فرصتی دوباره دهد که یک رابطه کاری 
موفق را آغاز کنید. اما حالا احتمال دارد که احساس پریشانی 
کنید به خاطر اینکه یک فرآیند شایسته  و موفق را انجام نداده اید. 
به خاطر اینکه هر چیزی را عملی کنید سخت کار نکنید. بزودی 

همه چیز مشخص خواهد شد.
  اردیبهشت :

امروز زمانی را به این اختصاص دهید که کمی در 
ضمیر ناخودآگاه خود گردش کنید. ممکن اســت 
نامه یکی از دوســتان تان را کشف کنید یا اینکه 
تصویری از ســال های جوانی خود پیــدا کنید و بدین ترتیب 
برانگیخته می شوید که تاریخچه شخصی خود را زیر و رو کنید. 
اگر چه کارهای زیادی در محل کار خود دارید اما کار زیاد شما 
باعث نمی شــود که نتوانید گذشته خود را بازسازی کنید. پس 
برای این ســفر درونی هجوم نبرید؛ زمانی را به خود اختصاص 
دهید و درباره چیزی که بیشترین اهمیت را برای تان دارد چیزی 

یاد بگیرید.
  خرداد :

ممکن است نخواهید زیاد درباره خودتان صحبت 
کنیــد و آنچه که امروز نیاز دارید این اســت که 
احساســات و عواطف خــود را در صندوقچه 
خاطرات خود حفظ کنید. ممکن است از این بترسید که به شدت 
با رفیقان خود صحبت کنید مخصوصا اگر فکر کنید که آنها متوجه 
انگیزه های درونی شما نمی شوند. برای دفاع آماده باشید؛ اگر 
زیاد صحبت نکنید بعدها نیز زمانیکه دوستان تان از شما سئوالی 
پرسیدند که شما نخواستید درباره آن پاسخی بدهید مجبور نیستید 

برای آن توجیهی بیاورید.
  تیر :

با وجود اینکه شما بدرستی می خواهید که امروز 
خودجوش و خودانگیخته باشید اما از این می ترسید 
که دیگران اعمال شما را مورد نقد و نکوهش قرار دهند. ممکن 
است احســاس کنید اخیرا از نظر عاطفی سرگردان شده اید و 
حتی اگر شما بسیار کم صحبت کنید مثل اینکه هر کسي می داند 
که شــما چه می خواهید. ممکن است آسیب پذیری شما باعث 
آزار تان شود برای اینکه هر چه که می گویید و انجام می دهید را 

مانند یک آیینه نشان می دهد. 
  مرداد :

شما دنیایی از احساسات دارید که کاملا از نظرها 
غایب است و امروز احتمالا می خواهید که این راه 
را برای خودتان نگاه دارید چرا که باعث می شود 
همه چیز خیلی راحتتر به نظر برســد. ممکن اســت فکر کنید 
که بتازگی در معرض توجه قــرار گرفته اید. از این زمان برای 
جمع آوری احساسات تان استفاده کنید و انرژی تان را شارژ کنید 
برای اینکه دوباره آن را برای انجام دادن کارهای حساسی در طی 

روزهای آینده نیاز خواهید داشت.
 شهریور :

شــما می توانید درباره چیزهایی که می خواهید 
ســخت گیر باشید و فرصت خود را به خاطر یک 
تجربه جدید از دســت بدهید حتــی اگر دقیقا با 
تصویری از ایده هایی که در ذهن تان دارید منطبق نباشد. ممکن 
است از یک رابطه یا یک فرصت سرمایه گذاری عقب نشینی کنید 
به خاطر اینکه آنها دقیقا با انتظارات شما هم خوانی ندارند. اما 
بسرعت قضاوت نکنید. هر چیز مهمی ارزش صبر کردن را دارد.

 مهر :
شما معمولا قادرید که با شایستگی نیازهای خود 
برای داشتن یک رابطه خوب دنبال کنید اما امروز 
سیاره حاکم شما ونوس دوره  تنزل کننده خود را 
در هفتمین خانه از »معاشران« شما شروع کرده است. شما تمایل 
دارید که خودهمزمان که به دیگران کمک می کنید تا به رضایت 
در زندگی شان دست یابند استعدادهای درونی خود را نیز شکوفا 

کنید.  
 آبان :

شما تا به حال موضوعات احساسی خود را به زور 
جلو می بردید و اگرچه هنوز به انتظار آینده هستید 
اما باز هم به گذشته می اندیشید تا بهتر بتوانید احساسات اخیر 
خود را درک کنید. ممکن اســت درباره برنامه های پیش آمده 
قدری مردد باشــید و این احتیاط بیش از حد می تواند شما را 
برانگیزد تا راه حل های جایگزینی در رابطه با آن چیزهایی که 
نیاز دارید انتخاب کنید. اما فکر نکنید که اشتباهات شما را پیدا 

می کنند یا خواهند کرد. 
   آذر :

اکنون کار زیاد کردن برای شــما جذابیت خاصی 
دارد اما شــما نیاز خواهید داشت که مراقب خود 
نیز باشید در غیر این صورت ممکن است خود را بسیار از دست 
رفته بیابید. این فوریت ممکن اســت برای شما طبیعی باشد اما 
امروز شما اگر از نظر احساسی محتاط باشید بیشتر نفع خواهید 
برد. شما واقعا نیاز ندارید که اجازه دهید هر کسی بداند که در هر 

لحظه ای چه احساسی دارید.
 دی :

معاشــرت با مردمی که از نظر عاطفی وابســته و 
نیازمند هســتند معمولا برای شما زیاد خوشایند 
نیست اما امروز می تواند درهایی را برای راه های جدید ارتباط 
با دیگران برای شما باز کند. شما ممکن است با خودتان کمی در 
ستیز باشید چرا که سعی می کنید تا تعیین کنید که چه میزان از 

خودتان را آشکار کنید. 
  بهمن :

شما می توانید امروز بسیار آسان گیر و بی قید باشید 
چرا که یک دوســت نزدیک از قصد و نیت شما به 
اشتباه برداشت دیگری می کند. شما اکنون زیاد به هدف تان نزدیک 
نیســتید اما این ربطی به این ندارد که شــما زیاد مراقب خودتان 
نیستید. احساسات شما شدید است حتی اگر شما حس نکنید که 

نیاز دارید که موقعیتی را در یک مسیر خاص راهنمایی کنید.
  اسفند : 

امروز ماه در نشــان شماســت اما شما احساس 
می کنید که به گل نشسته اید؛ این احساس شما از 
آنجا ناشی می شود که قبلا درباره کاری قول داده 
بودید و الان نمی دانید در رابطه با آن باید چکار کنید و به این 
خاطر احساس پریشانی می کنید. خوشبختانه شما امیدتان را از 
دست نمی دهید برای اینکه رفتار و حالت مثبت داشتن می تواند 
شــما را به هدف تان رهنمون کند. موفقیت از آن شماست اگر 

بتوانید بر باورهای محدود کننده خود غلبه کنید.
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  ســرویس سلامت // زیرســویه جدید 
ویروس کرونا در حال حاضر در دست کم ۱۰ 
کشور شیوع پیدا کرده و به مراتب مسری تر 
از سویه امیکرون و خود ویروس کروناست.

  همانند گزارش مرکز تحقیقات و سیاســت 
بیماری های عفونی )CIDRAP(، ســازمان 
بهداشــت جهانی )WHO( گزارش جدیدی 
را در این هفته منتشــر کرد که نشــان می دهد 
زیر ســویه Omicron BA.۲ اکنون بیش از 
یک مورد از هر ۵ عفونت جدید کروناویروس 
شناسایی شده در سراسر جهان را شامل می شود 
و این نوع در کشورهایی که موارد ابتلا صعودی 

است در حال افزایش می باشد.
 ۲.BA بنا بر اعلام انجمن پزشکی آمریکا، نوع  
گاهی اوقات به عنوان امیکرون مخفی شناخته 
می شود زیرا دارای جهش های ژنتیکی بوده که 
می تواند تشخیص آن را از نوع دلتا با استفاده 
از آزمایش PCR در مقایســه با نسخه اصلی 

امیکرون دشوارتر کند.
BA.۲ اکنون در ۱۰ کشــور شایع شده است: 
بنگلادش، برونئی، چین، دانمارک، گوام، هند، 
مونته نگرو، نپال، پاکستان و فیلیپین. سازمان 
بهداشت جهانی می گوید شــواهد اولیه نشان 
می دهد که این زیر سویه بیش از سایر سویه ها 
قابــل انتقال  اســت، اما در ایــن مرحله هیچ 
شــواهدی مبنی بر مضرتر بودن BA.۲ وجود 
ندارد و به نظر می رسد واکسن ها به همان اندازه 
که بر علیه سویه اولیه امیکرون مؤثر هستند، در 

برابر آن نیز مؤثرند.
تحقیقات جدید نشان می دهد که BA.۲ ممکن 
است ویژگی هایی داشته باشد که به اندازه انواع 
قبلی مانند دلتا، قادر به ایجاد بیماری های جدی 
باشد.طبق نتایج یک مطالعه، محققان گفتند که 
»داده های ما نشان می دهد این احتمال وجود 
دارد که BA.۲ نگران کننده ترین نوع ســلامت 
به عنوان یک نوع نگرانی منحصر به فرد شناخته جهانی باشد. ما پیشنهاد می کنیم که BA.۲ باید 

شود، و این زیرسویه SARS-COV-۲ باید 
کاملا تحت نظارت باشد.

داده های دریافت شده توسط WHO تا تاریخ 
۱4 فوریه نشان می دهد که تعداد موارد جدید 
جهانی ابتلا به کووید ۱۹ گزارش شده به ۲.۷ 

میلیون مورد جدید در هفته گذشته کاهش یافته 
که در مقایسه با هفته قبل ۱۶ درصد نزولی بوده 
است.تعداد مرگ و میرهای جدید گزارش شده 
نیز کاهش داشــته و در هفته گذشته 8۱ هزار 
مورد مرگ جدید گزارش شــده که نسبت به 
هفته قبل ۱۰ درصد با کاهش همراه بوده است.

ماریا ون کرخوف، سرپرســت فنی ســازمان 
جهانی بهداشت در مساله کووید۱۹، هشدار داد 
که میزان انجام آزمایش در سراسر جهان تغییر 
کرده و این ممکن است آمارها را با اشتباه همراه 
کند. ما باید مراقب تفسیر این روند نزولی باشیم.
این احتمال وجود دارد که تعداد زیادی از موارد 
وجود داشته که ما از آن بی خبریم. همچنین این 
نگرانی وجود دارد که آمار تلفات هنوز بسیار 

بالا باشد.
در این مرحلــه از همه گیری، وقتی ابزارهایی 
داریم که می تواند جان مــردم را نجات دهد، 

چنین آماری بسیار بسیار زیاد است.

  سرویس سلامت // تجمع چربی در کبد می تواند 
باعث بیماری کبد چرب غیر الکلی شود، وضعیتی 
که در افــراد دارای اضافه وزن یــا چاق دیده 
می شــود. این بیماری زمینه ساز بروز مشکلات 
جدی در سلامت اســت و در این میان توجه به 
برخی نشانه ها می تواند در تشخیص زودهنگام 

بیماری مفید است.
  بیماری کبد چرب غیر الکلی بر خلاف سایر انواع کبد 
چرب، بر اثر مصرف الکل ایجاد نمی شود. این بیماری 
در ابتدا بی خطر محسوب می شود اما اگر درمان نشود 
می تواند منجر به ســیروز شود که شبیه آسیب کبدی 

ناشی از نوشیدن بیش از حد مشروبات الکلی است.
  یافته های پژوهشگران نشان می دهدمصرف غذاها 
و نوشــیدنی های حاوی الکل یا شکر می توانند این 
بیماری را تشــدید کنند، بنابراین توصیه می شــود 
مصرف آن را محدود کنید. متاسفانه بیماری کبد چرب 
غیر الکلی شــایع ترین اختلال کبدی در سطح جهان 

محسوب می شود.
  بیــش از ۹۰ درصد افراد چاق، ۶۰ درصد مبتلایان 
به دیابت و ۲۰ درصد افراد دارای وزن ســالم به این 

بیماری مبتلا هستند.
  باید توجه داشــت کبد انسان به طور معمول حاوی 
مقداری چربی اســت، اما زمانی که چربی بیش از ۵ 
درصد وزن کبد شود، ممکن است بیماری کبد چرب 

ایجاد شود.
  این بیماری در مراحل اولیه معمولاً هیچ علامتی نشان 
نمی دهد اما می توان آن را با آزمایش عملکرد کبد از 

نمونه خون تشخیص داد.
  علائــم هشــداردهنده زمانی ظاهر می شــود که 
آسیب های کبدی به مرحله استئاتوهپاتیت غیر الکلی 
یا فیبروز که در آن کبد ملتهب شده است پیشرفت کند.
در این شرایط فرد مبتلا به کبد چرب غیر الکلی ممکن 

است شرایط زیر را تجربه کند:
* خستگی بسیار زیاد

* احساس کاهش و کمبود دائمی انرژی
* درد در سمت راست بالای شکم 

* درد در سمت راست پایین دنده ها
* لاغر شدن بی دلیل

فیبروز طولانی مدت و التهاب مداوم باعث ســیروز 
می شــود که در آن کبد به شدت زخمی شده و آسیب 
دیده است. تداوم این آسیب می تواند منجر به سرطان 

کبد، نارسایی کبدی و در نهایت مرگ شود.
علائم سیروز کبدی ممکن است شامل موارد زیر باشد:

* خارش پوست.
* ادم )تورم در پاها یا شکم(.

* زردی پوست و سفیدی چشم
 هنوز مشــخص نیســت که چگونه یــک کبد چرب 
خوش خیم به شــرایط جــدی مانند اســتئاتوهپاتیت 

غیرالکلــی و فیبروز کبد تبدیل می شــود. برای درک 
این فرآیند، محققان تجزیه و تحلیل ژنتیکی سلول های 
کبدی، سلول های عملکردی اصلی در کبد را انجام دادند.
پروفسور اســتفان هرزیگ، یکی از نویسندگان این 
مطالعه، درباره پدیده فوق گفت: درک مکانیسمی که 
توســط آن این وضعیت به وجود آمده و مشــکلات 
موجود در کبد به تهدید کننده زندگی تبدیل می شود، 
بسیار مهم اســت. ما در این مطالعات روشی جدید 
را برای هدف قرار دادن گره های خاص در شــبکه 
پروتئینی جهت جلوگیری از پیشرفت بیماری یا حتی 

توسعه فیبروز ابداع کردیم.
  بر این اساس مشخص شد شبکه ای از پروتئین ها در 
فرآیند برنامه  ریزی مجدد سلول های کبدی نقش دارند. 
بروز مشکل در این فرآیند می تواند منجر به اختلال 
عملکرد سلول های کبدی شود به عنوان مثال، در طول 
توسعه بیماری کبد چرب غیر الکلی، سلول های کبدی 

هویت خود را از دست می دهند.
  دکتر آنا آلفارو، سرپرست این تیم تحقیقاتی در مورد 
موضوع فوق گفت: این یافته  ها بســیار مهم هستند 
زیرا مکانیسم  های سلولی زمینه  ساز استئاتوهپاتیت 

غیرالکلی را آشکار می  کنند.
  دانستن نقش شــبکه های پروتئینی و از دست دادن 
هویت ســلول های کبدی، اهداف مداخله  ای بالقوه را 

برای توسعه درمان های مؤثر به ما می دهد.

آشنایی با نشانه  های پنهان کبد چرب 

فرایند لاغری   //   ســرویس ســلامت 
و کاهــش وزن نیازمند عزمــی جدی و 
اراده ای قوی اســت و در این میان برخی 
باشــد.  تواند موثر  تکنیک های روانی می 
دهد  می  نشــان  پژوهشگران  تحقیقات 
افرادی که یاد می گیرند کمتر نگران وزن 
 خود باشند می توانند کاهش وزن خود را

 سه برابر کنند.
  محققان توصیه می کنند در هنگام برنامه ریزی 
برای کاهش وزن، مســائل روانی را دست کم 
نگیرید. در این میان مشــخص شد فکر کردن 
زیاد و نگران بودن برای کاهش وزن می تواند 

باعث شود در تلاش خود ناموفق باشید.
  دلیل موضوع فوق، این اســت که افرادی که 
تصویــر بدنی بهتری دارند بــه طور خود کار 

غذاهای سالم تری می خورند.
  در این میان مطالعات روان شناســان نشان 

می دهد متأســفانه، افــراد دارای اضافه وزن 
 اغلب دچار مشــکلات تصویری از بدن خود 

می شوند.
در این شرایط، نگرانی در مورد اینکه دیگران 
درباره بدن آن ها چه فکر کرده یا چگونه ظاهر 
می شــوند می تواند مانع بزرگی برای کاهش 

وزن باشد.
  در عوض، یادگیری دوست داشتن بدن خود 
و نگرانی کمتر در مورد اندازه و شکل بدن تأثیر 

مثبتی در موفقیت کاهش وزن دارد.
  این مطالعه شامل ۲۳۹ زن دارای اضافه وزن 
بود که یک برنامه ورزشــی استاندارد و رژیم 

غذایی را به مدت یک سال دنبال کردند.
  برای بررســی دقیق تر موضوع، به نیمی از 
این افراد جلســات متمرکز بر تصویر بدن داده 
شــد. در ادامه برای این افراد توضیح داده شد 
که چگونه احساسات می توانند بر غذا خوردن 

تأثیر بگذارند.
  به عنوان مثال، پژوهشــگران برای افراد فوق 
توضیح دادند که خلق و خوی منفی می تواند 
به جای خوردن غذا برای رفع گرسنگی، باعث 
شروع دوره های غذا خوردن برای دستیابی به 
احساس بهتر شــود. از نظر روان شناسی این 
پدیده به عنوان غذا خوردن احساسی شناخته 

می شــود. این زنان همچنین تشویق شدند که 
بدن خود را دوست داشته باشند.

  نتایج مطالعه فوق نشان داد کسانی که تصویر 

بدن خود را بهبود بخشــیدند نســبت به گروه 
کنترل ســه برابر کاهش وزن داشــتند. آنها به 
طور متوســط هفت درصد از وزن بدن خود را 

از دست دادند.
  دکتر پدرو تکسیرا، یکی از پژوهشگران حاضر 
در این مطالعه درباره یافته های به دست آمده 
گفت: مشکلات تصویر بدن در میان افراد دارای 
اضافه وزن و چاقی بسیار رایج است که اغلب 
منجر به خوردن بیشــتر غذا و در ادامه تلاش 
برای داشتن الگوهای غذایی سفت و سخت تر 
می شــود و در نهایت این چرخه مانعی برای 

کاهش وزن است.
  نتایــج مطالعات ما ارتباط قــوی بین بهبود 
تصویر بدن، به ویــژه در کاهش اضطراب در 
مورد نظرات دیگران، و تغییرات مثبت در رفتار 

خوردن را نشان داد.
  از این رو، ما بر این باوریم که یادگیری ارتباط 
با بدن به روش های ســالم  تر نقش مهمی در 
حفظ کاهش وزن داشــته و باید در هر برنامه 

کنترل وزن مورد توجه قرار گیرد.

  سرویس ســلامت // محقق مرکز تحقیقات پیشگیری از چاقی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: پیشگیری، مهم ترین 

اصل در کاهش شیوع چاقی است.
  مریم برزین، با بیان اینکه تعیین چاقی با اندازه گیری میزان واقعی ذخایر 
چربی موجود در ترکیب بدن میسر می شــود، افزود: به دلیل سادگی و 
کم هزینه بودن، بیشتر از شاخص نمایه توده بدنی یا )BMI(استفاده می شود 
که حاصل تقســیم وزن فرد به کیلوگرم بر قد وی به متر اســت.به گفته 
وی، طبق تعریف سازمان جهانی بهداشت، معیار چاقی در بزرگسالان و 
کودکان و نوجوانان با یکدیگر متفاوت است. بر این اساس در بزرگسالان 
BMI بیــن ۱8 تا ۲4,۹ حد مطلوب، بین ۲۵ تا ۲۹.۹ کیلوگرم برمتر به 
عنــوان اضافه وزن و نمایه توده بدنی ۳۰ و بالاتر به عنوان چاق معرفی 
شــده است.برزین خاطرنشــان کرد: چاقی برای کودکان و نوجوانان بر 
اســاس BMI محاسبه شده از نمودار رشد بر حسب سن و جنس تعیین 
می شــود. به نحوی که به BMI مســاوی یا بالاتر از صدک ۹۵ درصد 
نمودار »اضافــه وزن« و بین صدک 8۵ و ۹۵ درصد »در معرض خطر 

اضافه وزن« اطلاق می شود.
  بــه گفته وی، به علت بار منفی کلمات در کودکان و نوجوانان ســعی 
می شود از عبارت چاقی استفاده نشود بلکه از عبارت »اضافه وزن« به 
جای چاقــی و از عبارت »در معرض اضافه وزن« به جای اضافه وزن 
استفاده شود.برزین بیشترین میزان شیوع چاقی را در مناطق خاور میانه، 
آســیای جنوب شــرقی، جزایر اقیانوس آرام و چین ذکر کرد که شیوع 
چاقی در زنان بیشتر از مردان است.وی بر اساس گزارش سازمان جهانی 
بهداشت یادآور شد: از سال ۱۹8۰ تا ۲۰۰۶، شیوع اضافه وزن در گروه 
سنی ۱۹-۲ ساله از ۵,۵ درصد به ۱۶.۳ درصد افزایش داشته است و هم 
اکنون حدود ۱۵۵ میلیون کودک در سراسر دنیا مبتلا به چاقی یا اضافه 

وزن هستند.
  این محقق دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به افزایش شیوع 
چاقی در کودکان و نوجوانان در کشورهای در حال توسعه گفت: در ۲۰ 
ســال اخیر اضافه وزن در این گروه از ۱۰ درصد به ۲۵ درصد و چاقی 
از دو درصد به ۱۰ درصد افزایش یافته اســت.وی، شیوع چاقی را در 
کودکان شهری نسبت به کودکان روستایی، در دختران نسبت به پسران و 

در مدارس خصوصی نسبت به دولتی بیشتر عنوان کرد.
  این محقق دانشگاه با توجه به اینکه کشورهای در حال توسعه همزمان 
دچار ســوءتغذیه و توقف رشد در کودکان و نوجوانان خود نیز هستند، 
ریشــه کنی سوءتغذیه بدون آن که منجر به چاقی شود را چالشی بزرگ 

برای سیستم بهداشت کشورهای مذکور برشمرد.
  برزین بر اســاس آخرین گزارش سازمان جهانی بهداشت گفت: شیوع 

چاقی در ایران ســال ۲۰۰8 میلادی ۱۹,4 درصد بوده که ۱۲.4 درصد 
در مردان و ۲۶.۵ درصد در زنان بوده اســت و روند افزایشی آن از سال 

۱۹۹۶ میلادی به خصوص در زنان شدت گرفته است.
  وی با اشاره به افزایش روند چاقی در ایران افزود: این روند رو به رشد 
در هر دو جامعه شهری و روســتایی دیده می شود. بر اساس مطالعات 
تعداد ایرانیان چاق از ۵.۲ میلیون نفر در سال ۱۹۹۹ به ۷ میلیون نفر در 
ســال ۲۰۰۷ رسید و بیش از ۲.۵ برابر افزایش داشت. آمار مبتلایان به 
اضافه وزن نیز از ۶.۹ میلیون نفر به ۱۱.4 میلیون نفر رسید که ۱.۶ برابر 
افزایش داشت.به گفته برزین، روند افزایشی چاقی در هر دو جنس و همه 
گروه های سنی کشور مشاهده می شود و اضافه وزن در گروه های سنی 
جوان تر و فقط در مردان بیشــتر رخ داده است.وی در خصوص شیوع 
چاقی در تهران به عنوان بزرگ ترین شــهر ایران گفت: از سال ۱۹۹۹ تا 
۲۰۰8 میلادی در تهران شیوع چاقی در مردان از ۱۵,8 درصد به ۲۱.۱ 

درصد و در زنان از ۳۱.۵ درصد به ۳8.۶ درصد رسیده است.
  این محقق دانشگاه شیوع اضافه وزن و چاقی در گروه سنی زیر ۲۰ سال 
در تهران را ۲8,8 درصد و در گروه ســنی بالای ۲۰ سال ۶۳.۶ درصد 
عنوان کرد و یادآور شد: چاقی در گروه بزرگسالان تهرانی در زنان بیشتر 
از مردان اســت. کودکان ۷ تا ۹ سال نیز در مقایسه با کودکان ۱۰ تا ۱۱ 

سال بیشتر در معرض خطر بروز چاقی قرار دارند.
  برزین، چاقی را باعث بروز مرگ زودرس برشمرد و به نقش چاقی در 
بروز دیابت و پرفشاری خون، بیماری های مزمن کلیه، پیامدهای قلبی-

عروقی و مرگ ناشی از آن، سرطان پستان و روده بزرگ، عوامل روحی 
روانی نظیر افســردگی اشاره کرد. وی با توجه به علل مؤثر در ایجاد و 
استمرار چاقی، این عارضه را یکی از معضلات بهداشتی در سراسر دنیا 
برشمرد که مداخلات مربوطه برای پیشگیری و درمان آن خیلی امیدوار 
کننده نیست.این محقق دانشگاه با اشاره به عدم انجام مطالعات مداخله ای 
در ســطح ملی برای پیشگیری و درمان چاقی در کشور گفت: مطالعات 
اندک و پراکنده ای در این زمینه در جمعیت های محدود انجام پذیرفته که 
شامل تغییر شیوه زندگی، تغییر الگوی غذایی و افزایش فعالیت بدنی بوده 
اما به دلایل مختلف در طولانی مدت قابلیت اجرا در افراد مورد مطالعه را 

نداشته و با شکست مواجه شده است.
  برزین با بیان اینکه هنوز هیچ داروی ایمن و مؤثری برای کاهش وزن 
در سطح جهانی معرفی نشده است تاکید کرد: تنها روش مؤثر برای درمان 
چاقــی مرضی )نمایه توده بدنی بیش از ۳۵( جراحی اســت که نیاز به 
مراقبت های خاص پس از جراحی دارد و برای سیستم بهداشتی کشور 
هزینه نسبتاً بالایی دارد.وی خاطرنشان کرد: با قاطعیت می توان گفت که 

در کنترل چاقی، پیشگیری بهتر از درمان است.

افزایش روند چاقی در ایران 

امیکرون 
مسری تر است 

یا زیرسویه BA.2؟ 

  سرویس سلامت // مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم 
پزشکی تهران، یکی از علل مسمومیت  های غذایی را 

خوردن گوشت  های چرخی آلوده دانست.
  احمدرضا درســتی در برنامه انتهای الوند گفت: توصیه 
می شود زمان خرید، یک فرد گرسنه و خسته وارد بازار 
نشود. بهترین کار این است که فرد سالم و سرحال، لیستی 
تهیه کرده و به محل لازم مراجعه کند و بر اساس لیست و 

اولویت خرید کند.
  وی افزود: پیشــنهاد می کنیم در خرید موادی که سریع 
فاسد می شــود و اصلًا قبل از خرید مشکل داشته، دقت 
کنیم. خیلی ها عادت کرده ایم به دلیل وجود امکانات زیاد، 
غذاهایی که از قبل آماده شــده مانند جوجه کباب آماده 
را بخریم. این جوجه کباب آماده، ان شاءالله معمولاً خوب 
اســت اما مواقعی پیش می آید که هنگام تهیه آن اصول 
بهداشت رعایت نمی شــده و مثلًا مرغ هایی که شروع به 
خراب شــدن کردن را استفاده کرده است که مقدار زیادی 
ادویه می زنند تا آن بوی نامطبوع را نشان ندهد. برای رنگ 
آن هم از زعفران گرانقیمت استفاده نکرده و از گل  رنگ 
اســتفاده می کنند. مقدار ناچیز گل رنگ اشکال ندارد اما 
مقدار زیاد آن برای بدن سمی است. برای همین پیشنهاد 

است که چنین غذاهایی را خودتان درست کنید.
  درستی اظهار کرد: ماهی  های دودی و نمک  سود نخرید. 
واقعیت این اســت که دود چوب را استفاده می کنند و این 
دقیقاً و قطعاً ثابت شــده که سرطان زا است بنابراین شما 
بــا این ماهی هم  نمک زیادی را هم میل می کنید. در این 
زمینه باید رعایت کرد و محصولاتی مانند ماهی را از جای 
معتبر تهیه کنید که زمان خریــد، تاریخ و نگهداری اش 
معلوم باشد. نکاتی هم در این زمینه وجود دارد، مثل اینکه 
پولک ماهی نریخته باشد، آب شش آن حالت تازگی داشته 
باشــد و .... یکی از علل مسمومیت  های غذایی خوردن 

گوشت  های چرخی آلوده است.
  اســتاد تمام و مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی 
تهران درباره تصمیم های افراد برای ناگهان لاغر شــدن 
گفت: وقتی ناگهانی زیاد لاغر می شــوید، غیر از چربی، 
مقدار زیادی از عضلات تحلیل رفته است. وقتی عضلات 
تحلیل بروند که فشار شدیدی به کبد و کلیه می آید. بعد از 
آنکه شــروع به وزن گرفتن می شود، جای آن بافت های 
عضلانی ارزشمندی که از بین رفته اند را سلول های فیبری 
و چربی می گیرند و چنین بدن فردی در رژیم غذایی بعدی 

نیز کمتر جواب می دهد.

مراقب مسمومیت با
 گوشت  های چرخی آلوده باشید 

 
 

تکنیک های روانی که شما را
 ۳ برابر لاغرتر می کند

 سرویس سلامت // عضو کمیته علمی کرونا، ضمن تشریح شرایط 
کرونا در کشور، گفت: طی روزهای آتی موارد ابتلا و مرگ و میر 

کمتر هم خواهد شد تا بالاخره مردم یک نفس راحت بکشند. 
  دکتر مسعود مردانی با اشاره به اینکه آمارها در زمینه مبتلایان امیکرون 
شدیدا رو به افول است، گفت: ان شاءالله کم کم این سویه در حال جمع 

شدن است و تخت های بیمارستانی نیز در حال خالی شدن است.
  او با اشاره به کاهش بار مراجعات به مراکز درمانی، تصریح کرد: حجم 
بیماران سرپایی کاهش یافته اســت. البته تخت های بستری ویژه در 
اشغال بیماران بدحال است و مرگ و میرهای فعلی هم به دلیل حضور 

این بیماران در بخش های مراقبت ویژه است.
  این متخصص بیماری های عفونی ضمن مطلوب خواندن شرایط فعلی 
بیماری در کشــور، تاکید کرد: طی روزهای آتی موارد ابتلا و مرگ و 

میر کمتر هم خواهد شد تا بالاخره مردم یک نفس راحت بکشند.
  وی با اشاره به در پیش بودن نوروز و تغییر رفتارهای اجتماعی در 
این ایام، افرود: ممکن است شــرایط پس از نوروز متفاوت شود اما 
توصیه اکید ما به مردم رعایت پروتکل های بهداشتی است. نمی توانیم 
بگوییم مردم به سفر نروند اما باید در این سفرها هم اولویت را موضوع 

سلامت خود قرار دهند.

  سرویس سلامت // مدیرکل دارو و مواد 
تحت کنترل سازمان غذا و دارو با اشاره 
به وضعیت ارز دارو در بودجه سال ۱۴۰۱، 
درباره نحوه اصلاح قیمت دارو به طوری 
که پرداخت از جیب مردم افزایش نیابد، 

توضیح داد. 
  دکتر حمیدرضا اینانلو در پاســخ به سوالی 
درباره وضعیت ارز دارو در بودجه ۱4۰۱ با 
توجه به حذف مشروط ارز ترجیحی واردات 
کالاهای اساسی، گفت: طبق مصوبه مجلس 
شورای اسلامی ارز ترجیحی برای دارو باقی 
می ماند، اما اگر دولت بنا داشــت ارز دارو را 
حذف کند، باید به نسبت قیمت شهریور ماه 
۱4۰۰ مابه التفاوت اعتباری را برای بیمه ها در 

نظر بگیرد.
  اینانلو با تاکید بر اینکه بنابراین ارز ترجیحی 
دارو حذف نشده اســت، افزود: در کالاهای 
اساسی که ارزشان حذف می شود، کالابرگ 
داده می شود؛ اما در دارو و تجهیزات پزشکی 
اگر بنا بر اصلاح قیمتی باشــد، چنین چیزی 
نیســت و برای دارو و تجهیزات پزشــکی 
مکانیزم بیمه ها را داریــم. به این معنا که در 
صورتی که اعتبارات مناســب برای بیمه ها 
دیده شود، بیمه می تواند مابه التفاوت قیمتی را 
جبران کند. بر این اساس مابه التفاوت هرگونه 

اصلاحی در قیمــت دارو، باید در اعتبارات 
بیمه ها لحاظ شود تا بیمه آن را جبران کرده 

و پرداخت از جیب مردم بالا نرود.
 وی افزود: پیشنهاد ما این است که از آنجایی 
که ما سازوکار سازمان های بیمه گر را داریم، 
اگــر بنایی بر اصلاح قیمت دارو در کشــور 
وجود داشــت، مابه التفاوت آن را دولت در 
قالب اعتبــاری در بودجه بیمه ها ببیند تا به 
این ترتیب علی رغم اصلاح قیمت، پرداخت 
از جیــب مردم تغییری نکنــد و مردم همان 
چیزی را پرداخت کنند که در نقطه شــهریور 

ماه ۱4۰۰ می پرداختند.
  اینانلو تاکید کرد: بنابراین ارز دارو و تجهیزات 
پزشکی باقی می ماند و مجلس بحث اصلاح 
قیمت در دارو و کالاهای اساسی را منوط کرد 
به اینکه از طریــق کالابرگ یا مکانیزم های 

دیگر که برای دارو شامل مکانیزم بیمه ها 
است، جبران شود.

چگونگی اصلاح قیمت دارو
اینانلو درباره واقعی کردن قیمت دارو در 
راســتای حمایت از صنعت داروسازی 
در کشــور نیز گفت: باید توجه کرد که 
این موضوع چند بعدی اســت؛ از یک 
ســو اصلاح قیمت ها در حوزه دارو و 
تجهیزات پزشکی باید متناسب با توان 
پرداخــت مردم باشــد. از طرف دیگر 
هم ما با تــورم مواجهیم و حتما باید در این 
زمینه برنامه ای وجود داشــته باشد. نمی شود 
که نهاده های تولید و هزینه های تولید اعم از 
دستمزد، انرژی، مواد اولیه، اقلام بسته بندی، 
حمل و نقل و ... مثلا به یکباره رشــدی ۵۰ 
درصدی داشته باشند و بعد انتظار داشته باشیم 
که دارو رشد ۱۰ تا ۱۵ درصدی داشته باشد. 
در اصلاح قیمت مــا جزء جزء این موارد را 
بررسی کرده و ســهم هر کدام را به صورت 
واقعی می بینیم. با این حال باید به گونه ای باشد 
که سطح عمومی قیمت کالاهای غیراساسی که 
نهاده های تولید هستند، در دارو دیده شود. در 
عین حال باید انتظار هم داشته باشیم که قیمت 
دارو برای مردم هم در ســطح قیمت شهریور 

۱4۰۰ باشد.

امُیکرون در کشور رو به افول 

سرنوشت »قیمت دارو« با حذف ارز ترجیحی
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  گروه خبر// به مناسبت روز درختکاری ۲۳۰ نهال در 
آرامستان شهر بندرعباس غرس شد. 

  به گزارش خبرنگار دریا؛ فرماندار بندرعباس در این مراسم 
با تقدیر از شورای شهر و شهرداری بندرعباس اظهار داشت: 
شــهرداری یک خانواده بزرگ است که از بدو تولد تا پایان 
عمر در حال خدمت رسانی به شهروندان می باشد و در این 
زمینه باید امکاناتی جهت رفاه و آســایش مردم شهر فراهم 
نماید. عزیزاله کناری عنوان کرد: به مناسبت هفته درختکاری 
ســازمان ها و ارگان های مختلفی در حال کاشت درخت در 
سطح شهر هســتند. کناری اظهارداشت: درختکاری امسال 
نسبت به ســال های قبل تفاوت مهمی دارد و آن این است 
که در نهال کاری امســال از درختان مثمر استفاده می شود. 
کناری خاطرنشان کرد: یکی از خواسته های دیرینه مردم شهر 
بندرعباس کاشت درختان مثمر در این شهر بود که خوشبختانه 
امسال به آن جامه عمل پوشانده شده است. وی عنوان کرد: 
این امر می تواند مقدمه ای باشد برای توسعه گونه های مثمر 
در همه شهرهای ایران که در شهر بندرعباس با استقبال خوبی 
نیز از سوی مردم مواجه شده است. کناری بیان کرد: با توجه 

به شــرایط آب و هوایی شهر بندرعباس درختانی که کاشته 
می شود می تواند در فصول مختلفی دارای ثمر باشد تا مردم 
شهر بتوانند از آن استفاده نمایند. کناری ادامه داد: مردم شهر 
بندرعباس انتظار دارند که این حرکت همچنان ادامه داشــته 
باشد و درختانی که در شهر بندرعباس کاشته می شود مثمر 
باشند تا درختانی که مهاجم هستند کم کم از این شهر برچیده 

شوند.
  شــهردار بندرعبــاس نیــز در این مراســم گفت: پویش 
درختکاری با هدف ترویج فرهنگ درختکاری و گسترش 
و حفظ فضای سبز انجام می شود. مهدی نوبانی افزود: پویش 
درختکاری برای کاشــت هزار اصله نهــال با هدف ترویج 
فرهنگ درختکاری، احیا، گسترش و حفظ فضای سبز توسط 

شهرداری بندرعباس برگزار شد.
 نوبانی عنوان کرد: برنامه ای در قالب پویش درختکاری با 
هدف ترویج فرهنگ درختکاری، احیا و حفظ منابع طبیعی و 

گسترش فضای سبز برگزار شد.
  شهردار بندرعباس افزود: این پویش با همکاری سازمان های 
مردم نهاد، شهروندان و بهره گیری از ظرفیت های دستگاه های 

دولتی و غیردولتی با اهمیت و نقش درختان و فضاهای سبز 
و لزوم نگهداشت آنها شکل گرفته است.

  وی اظهار داشت: باید تلاش شود کاشت درخت و نهال به 
یک فرهنگ اصیل در میان مردم این سرزمین تبدیل شود. این 
مقام مســول ضمن تاکید بر همراهی شهروندان در این طرح 
افزود: کاشت مشــارکتی هزار اصله نهال که تعداد چهارصد 
نهال در منطقه یک، چهارصد نهال در منطقه دو و دویســت 

اصله نهال در آرامستان غرس شد.
  در ادامه سرپرست سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری 
شــهرداری بندرعباس در این آیین گفت: امسال قریب به ۵ 
هزار اصله درختان بومی و سازگار با اقلیم شهر بندرعباس به 
مناسبت هفته درختکاری در شهر بندرعباس کاشته می شود 
این گونه ها شــامل نارنج، لیمو، جــم، توت، زیتون، چنال، 

گارومزنگی و ... است. 
شهرام آرمان اظهار داشت در طول هفت مکان های مختلفی 
از جمله بلوار امام حسین)ع(، آرامستان بندرعباس، پنجعلی، 
بلوار شهید سلیمی، پارک های سطح شهر و برخی محله های 
شــهر بندرعباس درختکاری انجام خواهد شد. وی اظهار 

داشت: همچنین کمربند سبز این شهر در بلوار شهید رجایی 
نیز درختکاری خواهد شد. 

وی گفــت: در روز اول درختــکاری ۷۰۰ اصــل نهال در 
بلوار امام حســین )ع( و ۲۰۰ اصله نهال در آرامستان شهر 

بندرعباس غرس شد. 
آرمان خاطرنشان کرد: نهال هایی که در آرامستان بندرعباس 
کاشته می شود به نیت متوفی هایی است که در این آرامستان 

دفن شده اند و توسط خانواده آنها کاشته می شود.
 وی ادامه داد این نهال ها مثمر هستند و با مراقبت هایی که 
توســط خانواده متوفیان انجام می شود رشد کرده و به ثمر 
می رسند. آرمان افزود: در آینده که این درختان بزرگ شدند 
و شهروندان از آنها استفاده کنند، ثواب استفاده از سایه و میوه 

این درختان به متوفی خواهد رسید.

به همت سازمان فضای سبز بندرعباس؛ 

آرامستان بندرعباس درختکاری شد

  گروه خبر // همزمان با گرامیداشت روز 
درختــکاری دومین گلخانه مرکزی فولاد 

هرمزگان افتتاح شد.
  بــه گزارش خبرنــگار دریا؛ مراســم روز 
درختکاری در فولاد هرمزگان با هدف حمایت 
از محیط زیست و با شعار هر فولادی یک نهال 

برگزار شد.در این مراسم با حضور مدیر عامل، 
معاونین و مدیران این شــرکت دومین گلخانه 

مرکزی فولاد هرمزگان افتتاح شد. 
  با افتتاح این گلخانه تعداد گل های آماده به 

کشت به دوبرابر افزایش یافت. 
  در ادامه دکتــر معروفخانی مدیرعامل فولاد 

هرمزگان با غرس نهال در این امر خداپسندانه 
شرکت و با توصیه دیگران به کاشت نهال، آن را 

سیره پیامبر اکرم دانست. 
  فولاد هرمزگان در هفته درختکاری با شعار 
هر فــولادی یه نهال تعــداد ۵۰۰۰ نهال گل 

سانسوریا به کارکنان خود اهدا می کند.

در فولاد هرمزگان صورت گرفت 

اهدای ۵000 نهال با شعار هر فولادی یک نهال
  گروه خبر // در راستای برنامه های دولت مردمی ایران قوی و تأکیدات 
رئیس محترم جمهوری اســلامی ایران، با پیگیری مســتمر استاندار 
هرمزگان و در راســتای احیای بافت های فرسوده، ۱۰۰ سند مالکیتی در 

محلات شهر بندرعباس صادر و به ساکنان تحویل شد.
  به گزارش خبرنگار دریا، دولت ســیزدهم از نخستین روزهای شروع به کار، 
یکی از اولویت های خود را تعیین تکلیف اســناد مالکیتی مردم در بافت های 

حاشیه ای و محلات کمتر برخوردار قرار داد. 
 در سفر آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی، ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران 
به استان هرمزگان نیز این مسئله یکی از مهم ترین دغدغه های رئیس دولت بود 
و وی بر تعیین تکلیف و صدور اسناد مالکیتی مردم در محلات مختلف استان و 

به ویژه شهر بندرعباس تاکید داشت.
 در همین راســتا، اقدامات پیگیرانه استانی و کشوری از سوی مهندس مهدی 
دوستی استاندار هرمزگان، آغاز و فرآیند اعطای اسناد مالکیتی در ایام الله دهه 
مبارک فجر انقلاب اسلامی، با تحویل اولین سندها به ساکنان محله اسلام آباد 

در بندرعباس شروع شد. 
 اســتاندار هرمزگان یکی از اهداف مهم تسهیل صدور اسناد مالکیتی را احیای 
بافت های فرسوده در محلات حاشیه ای عنوان کرد و گفت: یکی از گرفتاری های 
اساسی در شــهر بندرعباس و استان هرمزگان، مسئله اسناد مالکیتی است که 

موجب شده روند توسعه شهر و احیای بافت فرسوده با مشکل مواجه شود. 
  وی افــزود: به همین دلیل بــا در اختیار گرفتن ۳۵۰ هکتار زمین و دادن این 
زمین ها به مالکان خصوصی زمین ها در محلات بندرعباس، بخش قابل توجهی 

از مشکل اسناد مالکیتی مردم در حال رفع شدن است. 
 مهندس دوستی گفت: معتقدیم با حل معضل اسناد مالکیتی، زمینه برای احیای 
بافت فرسوده و نوسازی محلات به ویژه در بندرعباس تسریع می شود و مردم 

می توانند برای زمین ها و بازسازی منازل خود برنامه ریزی کنند. 
 وی با اشاره به آغاز اعطای اسناد به مردم، گفت: این رویه در دهه مبارک فجر 
آغاز شــد و تاکنون نیز تعداد ۱۰۰ فقره پرونده تشــکیل و سند آنها صادر شد 
که عموما در محلات مختلف از جمله محله چاهســتانی ها، کمربندی و محله 

اسلام آباد بوده است. 
 استاندار هرمزگان گفت: همچنین تعداد 4۰۰ سند نیز در دست اقدام و پیگیری 

است که پیش بینی می شود تا دو ماه آینده صادر شود.

با پیگیری استاندار هرمزگان؛

1۰۰ سند مالکیتی در محلات شهر بندرعباس صادر شد

دکتر احمد زاهری مشاور عالی       
رئيس دانشگاه پيام نور هرمزگان شد

  گروه خبر // دکتر منصور فرهادی رئیس دانشگاه پیام نور استان هرمزگان 
طی حکمی دکتر احمد زاهری را به عنوان مشــاور عالی رئیس دانشگاه 

پیام نور هرمزگان منصوب کرد.
 به گــزارش خبرنــگار دریا؛ احمد زاهــری دارای مــدرک دکتری تخصصی 
میکروبیولوژی و ســوابقی همچون رئیس دانشگاه پیام نور بندر خمیر، نماینده و 
جانشین رئیس استان در دانشگاه پیام نور بندرلنگه، رئیس بسیج اساتید، مسئول 

گزینش استان و...  در کارنامه خود دارد.

 گروه خبر  // نماینده ولی فقیه در هرمزگان گفت: توجه 
مناسب به صنایع دستی و ظرفیت های آن می تواند سبب 
محرومیت زدایی در اســتان و توانمندسازی خانواده ها 

شود. 
  حجت الاســلام محمد عبادی زاده در دیدار با مدیرکل کمیته 
امداد امام خمینی )ره( هرمزگان که به مناســبت هفته احسان و 
نیکوکاری در دفتر امام جمعه برگزار شد، اظهار کرد: شغل کمیته 
امداد بسیار ظرفیت و خداپسندانه است؛ چراکه علاوه بر ایجاد 
رزق و روزی برای خود، به محرومان نیز خدمت می شود.وی با 
ذکر این نکته که کارکنان کمیته امداد باید در برابر ناملایماتی ها 
استوار باشند، عنوان کرد: روحیه مهر و محبت را به هیچ عنوان 
از دســت ندهید؛ چراکه نقطه قوت و ارزشمندی برای کارکنان 

این اداره است.

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان، ابراز کرد: یکی از انتظارات 
ما از کمیته امداد این اســت که با ایجاد اشتغال برای فقرا، شاهد 
کاهش عائله این نهاد امداد رسان در استان باشیم و تعداد اعضای 

تحت پوشش کاهش پیدا کند.
  حجت الاسلام عبادی زاده ضمن تاکید بر انجام اقداماتی برای 
استقلال اقتصادی نیازمندان استان، بیان کرد: رسیدگی به خانواده 
شهدا یکی از دغدغه های جدی من است و در تلاش هستیم که 
خانواده های نیازمند شهدا را به صفر برسانیم که نزدیکی تحقق 
این امر هستیم.وی خاطرنشان کرد: اگر بتوانیم حتی برای یک 
عضو از اعضای خانواده های مستضعف و نیازمند، اشتغال ایجاد 
کنیم، قدم بزرگی در راستای محرومیت زدایی برداشته خواهد شد 

و می تواند سطح اقتصادی تمام خانواده را ارتقاء دهد.
  امام جمعه بندرعباس، با اشاره به ظرفیت بالای صنایع دستی 

و مشــاغل خانگی، تشــریح کرد: اســتان هرمزگان در حوزه 
صنایع دســتی پیشینه بسیار خوبی دارد و انتخاب بندرعباس به 
عنوان شهر خلاق صنایع دســتی توسط یونسکو، فرصت های 
جدیدی را ایجاد کرده است که باید از آن ها نهایت استفاده را برد.

حجت الاسلام والمسلمین عبادی زاده، اظهار کرد: برخی چالش ها 
و موانع پیش روی ایجاد و توســعه مشاغل خانگی وجود دارد 
که نهادهای متولی باید به موضوع ورود کنند تا این حوزه مورد 
بی توجهی قرار نگیرد چراکه مشاغل خانگی ظرفیت بسیار خوبی 

برای ایجاد اشتغال محسوب می شود.
  به گــزارش فارس؛ وی عنوان کرد: ایجــاد مراکز نیکوکاری 
تخصصی در حوزه های مسکن، اشتغال و ... اتفاق بسیار خوبی 
است که فرصت ارزشــمندی در راستای جلب مشارکت مردم 

برای کارآفرینی و اشتغال خواهد بود.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان عنوان کرد 

محرومیت زدایی در هرمزگان با توجه به صنایع دستی و ظرفیت های آن 


